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ŠKOFJA LOKA

Samostan občini
Občina Škofja Loka je spre-
jela ponudbo ljubljanske 
nadškofije in lahko brez-
plačno sprejme v last Nun-
ski samostan.
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GORENJA VAS - POLJANE

Kjer je kultura doma
Odmev preteklosti za glas 
Poljancev v prihodnosti so 
naslovili osrednjo občinsko 
proslavo ob kulturnem pra-
zniku.
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ŽELEZNIKI

Pod Sušo spet zapore
Direkcija RS za vode je z vče-
rajšnjim dnem napovedala 
vnovično vzpostavitev obča-
snih popolnih zapor državne 
ceste na območju gradnje 
zadrževalnika pod Sušo.
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ŽIRI

Lesni feniks še odmeva
Projekt Lesni feniks je postal 
eden izmed šestih nagraje-
nih praks v izboru natečaja 
Mesta >> mestom.
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Škofja Loka – »Dogodke v 
okviru Dnevov Škofjeloške
ga pasijona pripravljamo 
vsako leto, ko uprizoritev 
Škofjeloškega pasijona ni. Z 
različnimi dogodki ohranja
mo pasijonski duh v mestu 
in med ljudmi, saj pasijonci 
skupaj z Zavodom 973 in 
Občino Škofja Loka skrbijo 
za to, da dediščina Škofjelo
škega pasijona živi. Obisko
valci in udeleženci dogodkov 
se tako lahko na različne na
čine spoznajo s pasijonsko 
tematiko in tudi s Škofjelo
škim pasijonom, organiza
torji dogodkov pa ob druže
nju razvijajo nove ideje za 
prihodnje prireditve,« pravi 
koordinatorica za Škofjelo
ški pasijon Ema Nunar iz 
Zavoda 973 in dodaja, da so 
letošnje Dneve Škofjeloške
ga pasijona razvrstili čez ce
loten postni in velikonočni 
čas, vseh dogodkov se je 
moč udeležiti brezplačno.
Sicer pa Dneve Škofjelo
škega pasijona soustvarjajo 
Kapucinski samostan Ško
fja Loka, bratje kapucini iz 
Škofje Loke, Župnija Škof
ja Loka, Župnijski zavod 
sv. Jurija Stara Loka, Mu
zejsko društvo Škofja Loka, 
Prosvetno društvo Sotočje 
Škofja Loka, Pasijonski ve
ter, Kulturno društvo dr. 
Janez Evangelist Krek Sel
ca, Župnija Sveti Duh pri 

Škofji Loki, Loški skavti, 
Orkester Amadeo, župnije 
na Škofjeloškem in drugi 
posamezniki.
Začeli so se na prvo postno 
soboto s Pasijonskim roma
njem na Brezje in Postnimi 
delavnicami slikanja postne
ga prta v Stari Loki. Na pos
tne nedelje ali na postne pet
ke vabijo na križeve pote v 
župnijah na Škofjeloškem. 
V Žabnici bo potekal Kon
cert duhovniškega okteta 
Oremus. Vse sobote v mar
cu in prvo v aprilu si bo moč 
v Nunski cerkvi ogledati Pa

sijonske miniature. Pasijon
ski dan, v sklopu katerega 
bosta potekala predstavitev 
Pasijonskih doneskov in od
prtje pasijonske razstave 
grafik Črtomirja Freliha, bo 
potekal v Sokolskem domu. 
V Selcih je na sporedu avtor
ska izvedba pasijonske igre z 
naslovom Pasijon po človeš
tvu in človeških rokah, v Sta
ri Loki pa Pasijonski večer 
2024 z naslovom Cvetana 
Priol – Pričevalka križane 
ljubezni. Sledile bodo Pasi
jonske delavnice z izdelavo 
butaric ter pokušina postnih 

jedi na Mestnem trgu, na 
Cankarjevem trgu pa izdela
va butare velikanke. Na veli
ki petek se bo moč udeležiti 
križevega pota, velikonočni 
ponedeljek pa preživeti na 
Velikonočnem koncertu Or
kestra Amadeo v Nunski 
cerkvi.
Za konec bratje kapucini 
pripravljajo dva dogodka – 
prvi, 12. aprila, ima naslov 
Pot odrešenja, drugi in hkra
ti zaključni dogodek Dnevov 
Škofjeloškega pasijona pa bo 
20. aprila tradicionalni Ro
mualdov dan.

Dnevi Škofjeloškega pasijona so se začeli prejšnji konec tedna s Pasijonskim romanjem na Brezje in 
Postnimi delavnicami, nadaljevali pa se bodo vse do predzadnje sobote v aprilu, ko bo na sporedu 
tradicionalni Romualdov dan.

Ohranjajo pasijonski duh

Vilma Stanovnik

Tudi letos bo v Stari Loki potekal Pasijonski večer. / Foto: Gorazd Kavčič

Planica – »Odločitev za to, 
da bo zame kot profesional
nega športnika to zadnja se
zona, je zorela kar nekaj 

časa. Vzel sem si čas za raz
mislek in mislim, da sem se 
kar razsodno odločil. Na 
koncu je srce tisto, ki je po
vedalo, da je čas, da si od
prem novo stran v življenju,« 
je v čustvenem nagovoru 
zbranim v Planici v začetku 
februarja pojasnil Peter 
Prevc, najstarejši od bratov 
in sester Prevc iz Dolenje 
vasi v Selški dolini. Pred 
njim je lani tekmovalno kari
ero zaključil že mlajši brat 
Cene, uspešno pa še vedno 
skačeta brat Domen in sestra 
Nika. Edino najmlajša sestra 
Ema ni smučarska skakalka.
»Kaj bom delal naprej, še 
ne vem, možnosti je veliko, 

ampak o tem se bomo pogo
varjali konec marca. Zdaj je 
čas, da se nadaljuje sezona, 
ki je v teku. Ob tem bi se 
rad zahvalil vsem, ki so me 
podpirali tako ob uspehih 

kot neuspehih. Iz srca sem 
hvaležen vsem trenerjem, 
sotekmovalcem, SZS, spon
zorjem, prijateljem in seve
da družini. Mina, hvala! 
Zlata si! Hvala, da si moja 
opora in moj svet. Hvala 
otrokoma, ki ves čas navija
ta zame in me vedno priča
kata z iskricami v očeh. 
Hvala staršem, bratoma, 
ses trama, da so me utrdili, 
vzgojili in pripeljali v šport. 
In hvala vsem navijačem,« 
je povedal Peter Prevc, ki ga 
bo na zadnji tekmi v Planici 
zagotovo pozdravilo veliko 
navijačev. Planiški praznik 
bo potekal med 21. in 24. 
marcem.

Zaključek letošnje sezone v smučarskih poletih v 
naši Planici bo nekaj posebnega, saj je slovo od 
tekmovalnega športa na tekmi v Planici 
napovedal naš skakalni šampion Peter Prevc.

Peter Prevc se bo 
poslovil v Planici

Vilma Stanovnik

Časopis za škofjeloško območje            Št. 2, februar 2024

Zgled 
inovativnosti 
in prodornosti
Združenje Manager je 
priznanje za življenjsko delo 
na področju menedžmenta 
letos podelilo Branku Francu 
Selaku.
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Pod streho 
še en Pokal 
Loka
Pokal Loka že od 
nekdaj velja za enega 
izmed vodilnih 
tekmovanj v Evropi.
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Peter Prevc je napovedal, da bo svojo tekmovalno kariero 
zaključil marca v Planici. / Foto: Gorazd Kavčič
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V Škofji Loki imamo srečo, 
da nas dediščina objema z 
vseh strani. A hkrati je to od-
govornost, da veliko pozor-
nost in zadostna sredstva 
namenjamo kulturni in na-
ravni dediščini. V naši obči-
ni je veliko enot, ki so vpisa-
ne v razvide državne 
kulturne dediščine in tako 
zavarovane, a šele z dovolj 
denarja jih je mogoče ohra-
njati za prihodnje generacije 
in jih pazljivo prenavljati. 
Vesel sem, da lahko napo-
vem nov razpis za spodbudo 
in pomoč pri obnovi enot 
nepremične kulturne dediš-
čine, ki ga objavlja Občina 
Škofja Loka. Ta ponuja mož-
nosti sofinanciranja projek-
tov varovanja kulturne de-
diščine lastnikom in 
lastnicam hiš in drugih 
objektov in omogoča, da jih 
kakovostno prenovijo. Tako 
želimo omogočiti obstoj vre-
dnot dediščine, njeno upora-
bo še naprej in s tem njeno 
ohranitev. Prav na Mestnem 
trgu, v nekdanjem rotovžu, 
imamo zdaj tudi delujoče 
prostore projekta Šola pre-
nove, ki kulturno dediščino 
približuje mlajšim generaci-
jam in jih navdušuje nad po-
sebnim prostorom, v kate-
rem živijo.
Smo srednjeveško mesto, 
ponašamo se s 1050. oble-
tnico prve omembe, Škofje-
loški pasijon je vpisan na 
Unescov seznam nesnovne 
kulturne dediščine – in tudi 
za nesnovno dediščino je 
treba skrbeti. Ob pasijonu 
imamo še tradicijo izdelova-
nja čipk, čebelarstvo in še bi 
lahko našteval. Imamo šte-
vilne kulturne spomenike, 
ki pričajo o naši zgodovini in 
razvoju kulture skozi stole-
tja. Tudi letos lepo vabljeni 
na bogat program Dnevov 
Škofjeloškega pasijona, ki se 
začenjajo prav v teh dneh in 
prinašajo številne kulturne 
dejavnosti.

Naše staro mestno jedro bo 
po prenovi zasijalo v vsej svo-
ji lepoti. Saj gre pri prenovi 
Placa tako za prenovo infra-
strukture, drobovja mesta, 
kot za prenovo kulturne de-
diščine in nadgradnjo urba-
ne opreme ter zelenja.
Prihodnje leto in pol bo pol-
no izzivov: najprej sanacija 
po poplavah, ki bo trajala 
vsaj nekaj let, nato velik pro-
jekt prenove Klobovsove uli-
ce in Mestnega trga, a 
prepričan sem, da to mora-
mo storiti; in ker moramo – 
zmoremo. Samo nova infra-
s t ruktura  bo  lahko 
omogočala našim občankam 
in občanom življenje in delo 
tam, kjer je bila ta poškodo-
vana ali, kot velja v primeru 
Placa, tako stara, da jo je 
nujno zamenjati. Vesel sem, 
da bomo predvsem za pro-
jekte zamenjave vodovodov 
in gradnjo novih še naprej 
pridobivali nepovratna 
sredstva in z njimi izvajali 
projekte povsod po občini, 
saj je takih odsekov dotraja-
nih oziroma poškodovanih 
vodovodov še veliko. Naša 
naloga pa je, da prav vse pre-
novimo in imamo celoten 
sistem oskrbe s pitno vodo v 
odličnem stanju, pa naj to 
bo na sredini Placa ali na 
skrajnem robu občine.

Tine Radinja, župan

Škofja Loka – Škofjelo ški 
občinski svet je na januarski 
seji podal soglasje, da  
ob či na brezplačno pridobi 
lastništvo oziroma solastni-
ški delež v Nunskem samo-
stanu. Glede zagotovitve 
sredstev za prenovo komple-
ksa je župan Tine Radinja 
pojasnil, da so se skupaj z 
Občino Kamnik in tamkajš-
njim Samostanom Mekinje 
prijavili na razpis za Novi 
evropski Bauhaus, ki je na-
menjen oživljanju kulturne 
dediščine.
Če v preteklosti ponudbe 
Nadškofije Ljubljana niso 
mogli sprejeti, se je zdaj po-
kazalo, da bi občina lahko 
pridobila nekaj nepovratnih 
sredstev za prenovo komple-
ksa, zato je dar pripravljena 

sprejeti. Poleg tega se je 
nadškofija lotila urejanja 
lastniških razmerij, je poja-
snila vodja oddelka za prav-
ne zadeve in nepremično 
premoženje na Občini Ško-
fja Loka Polona Gortnar. Kot 
solastniki stavb so trenutno 
poleg nadškofije vpisane še 
štiri fizične osebe, nadškofi-
ja pa izvaja postopke za 
vzpostavitev etažne lastnine. 
»Glede na priložnost, ob po-
goju, da se ob tem uredi 
etažna lastnina, podpiram 
odločitev, da Nunski samo-
stan v prihodnje brezplačno 
prenesemo na občino,« je 
predlagal Radinja.

Povezali bodo več 
dejavnosti
Svetniki so sklep sprejeli, 
čeprav so nekateri izrazili 
bojazen v zvezi s tem, koliko 

sredstev bo treba v kompleks 
vložiti in kako bo z njegovim 
vzdrževanjem. Poleg tega so 
opozorili, da bi morale biti 
pred podpisom pogodbe 
urejene vse premoženjske 
zadeve. Del samostanskega 
kompleksa je sicer že zdaj 
uporabljen za hrambo ko-
stumov in rekvizitov Škofje-
loškega pasijona. »Vidimo 
pa v kompleksu priložnosti 
še za kakšen drug namen. 
Sama namembnost objekta 
nam bo narekovala, kakšen 
finančni zalogaj bo njegova 

prenova,« je pojasnil župan.
V občini nameravajo prosto-
re samostana urediti pred-
vsem za potrebe varovanja, 
predstavitve in uprizarjanja 
Škofjeloškega pasijona, pa 
tudi za druge dejavnosti, ki 
bodo v javnosti in stroki pre-
poznane kot razvojni poten-
cial starega mestnega jedra 
in občine. »Nekoč bo lahko 
združil ne le kulturno in tu-
ristično dejavnost, ampak 
tudi izobraževalno,« o priho-
dnosti kompleksa razmišlja 
Radinja.

Občina Škofja Loka je sprejela ponudbo ljubljanske nadškofije in lahko brezplačno sprejme v last 
Nunski samostan. V kompleksu želijo povezati kulturno dediščino, turizem in izobraževanje.

Samostan občini

Klara Mrak

Škofja Loka – Ena od letoš-
njih prednostnih nalog Ob-
čine Škofja Loka je poleg od-
prave posledic poplav zače-
tek težko pričakovane obno-
ve Mestnega trga. Na tem 
območju bo, kot piše na 
spletni strani občine, ureje-
na tudi celotna podzemna 
infrastruktura: meteorna in 
fekalna kanalizacija, vodo-
vod, kabelska kanalizacija in 
strelovodi, javna razsvetljava 
in plinovod. V posamezni 
stavbi bo treba zagotoviti 
priključke oziroma povezavo 
z obstoječimi internimi na-
peljavami. »Ker gre pri tem 
lahko tudi za poseg v skupne 
dele in naprave, predlagamo 
skupni sestanek na vsakem 
od naslovov za razjasnitev 
vseh vprašanj glede izvedbe 
hišnih priključkov. S pred-
stavniki izvajalcev bomo v 
vsaki stavbi individualno 
predstavili okvirni potek in 

obseg del, potrebnih za ume-
stitev predvidenih novih na-
peljav v skupne dele stavb. 
Pred začetkom del bo izve-
den tudi pregled obstoječega 
stanja stavb in vzpostavljen 
monitoring za kontrolo mo-
rebitnih novonastalih po-
škodb,« pojasnjujejo na obči-
ni in solastnike in etažne la-
stnike vabijo na sestanek. Če 
vabila niso prejeli, naj o tem 
obvestijo na elektronski na-
slov prenova@skofjaloka.si.
Gradbena dela so se, kot re-
čeno, začela minuli teden, 
in sicer najprej v smeri od 
Puštalskega mostu po Grab-
nu do križišča pri Upravni 
enoti Škofja Loka. Do 14. 
aprila bodo delne in občas-
no popolne zapore cest in 
priključkov. V času del za 
najemnike prostora na Po-
gorišču ne bo možno parki-
ranje. Zanje bo parkiranje 
omogočeno na nadome-
stnem parkirišču Nunski 
vrt.

Občina Škofja Loka je začela obnovo Mestnega trga in Klobovsove ulice. Celostna obnova, ki bo 
trajala leto in pol, se je začela na Grabnu.

Prenova Mestnega trga

Klara Mrak

Dediščina zgoraj 
in spodaj

Prenova Mestnega trga bo predvidoma trajala poldrugo 
leto. / Foto: Klara Mrak

Nunski samostan prehaja v last Občine Škofja Loka. / Foto: 

Gorazd Kavčič

Kot pravijo na občini, bodo v kompleksu povezali več 
dejavnosti. / Foto: Gorazd Kavčič

Tine Radinja

Županov kotiček
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Iz da ja TeLj
Go renj ski glas, d. o. o., Kranj, 
Nazorjeva ulica 1, 4000 Kranj
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Vilma Stanovnik
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robert.aleksic@g-glas.si

Lo ški glas, št. 2/let nik XIII, je pri lo ga ča so pi sa Go renj ski glas, št. 17, ki je iz šel 27. februarja 2024.
Lo ški glas je brez plač no po slan v vsa go spo dinj stva v ob či nah Škof ja Loka, Go re nja vas - Polja ne, Že lez ni ki, Žiri in je  
priložen Gorenjskemu glasu, iz šel je v na kla di 30.000 iz vo dov. Tisk: Tiskarsko središče, d. o. o. Di stri bu ci ja: Poš ta  
Slo ve ni je, d. o. o., Ma ri bor.

GORENJSKI GLAS (ISSN 0352-6666) je registrirana blagovna in storitvena znamka pod št. 9771961 pri Uradu RS za 
intelektualno lastnino. Ustanovitelj in izdajatelj: Gorenjski glas, d. o. o., Kranj / Direktorica: Marija Volčjak / Naslov: 
Nazorjeva ulica 1, 4000 Kranj / Tel.: 04/201 42 00, faks: 04/201 42 13, e-pošta: info@g-glas.si; mali oglasi in osmrtnice: 
tel.: 04/201 42 47 / Delovni čas: ponedeljek, torek, četrtek in petek od 8. do 15. ure, sreda od 8. do 16. ure, sobote, 
nedelje in prazniki zaprto. / Gorenjski glas je poltednik, izhaja ob torkih in petkih, v nakladi 17.000 izvodov / Redne 
priloge: Vikend, Letopis, Slovenske počitnice in dvajset lokalnih prilog/ Tisk: Tiskarsko središče, d. o. o. / Naročnina: 
tel.: 04/201 42 41 / Cena izvoda: torek 2,50 EUR, petek 2,80 EUR,  redni plačniki (fizične osebe) imajo 10 % popusta, 
polletni 20 % popusta, letni 25 % popusta; v cene je vračunan DDV po stopnji 5 %; naročnina se upošteva od tekoče 
številke časopisa do pisnega preklica, ki velja od začetka naslednjega obračunskega obdobja / Oglasne storitve: po 
ceniku; oglasno trženje: tel.: 04/201 42 48.



Občina Škofja Loka

3Loški glas, torek, 27. februarja 2024

Za čistejši zrak
Javna tribuna na temo onesnaževanja zraka s formaldehidom in fenolom zaradi izpustov iz Industrijske 
cone Trata, ki jo je pripravila Civilna iniciativa Moja Škofja Loka, je bila zelo dobro obiskana.

Godešič – V domu Krajevne 
skupnosti Godešič se je ko-
nec januarja zbralo skoraj 
sto ljudi, ki so pozorno pris-
luhnili vsem govorcem na 
javni tribuni o onesnaževa-
nju zraka. Kot je povedal 
predsednik tamkajšnje Kra-
jevne skupnosti Matjaž Kraj-
nik, jim je od leta 2020 jas-
no, da tovarna, ki ima najviš-
ji dimnik v njihovi bližini, 
izpusti v zrak letno 4,66 
tone formaldehida in 13,58 
tone fenola, kar je skupaj 
18,24 tone zelo nevarnih, ra-
kotvornih snovi.
Ustanovni član Civilne inicia-
tive Moja Škofja Loka Rolan-
do Krajnik je povedal, da so se 
za pripravo javne tribune od-
ločili, da širši javnosti osvetlijo 
težavo dveh zelo strupenih 
spojin. »O njih se v Sloveniji 
premalo govori, čeprav jih več 
tovarn v državi izpušča v zrak 
v velikih količinah, žal tudi 
 Knauf Insulation v Škofji 
Loki,« je opozoril.
Nekaj optimizma je zavelo 
iz informacije, da so tako ob-
čini kot civilni iniciativi (CI) 
v podjetju na zadnjem se-
stanku obljubili, da bodo do 

konca leta postavili filtrno 
komoro, ki naj bi zelo 
zmanjšala onesnaževanje. 
Obljubili so tudi uvedbo traj-
nih meritev in da bodo v pe-
tih do šestih letih na dveh li-
nijah, ki še delujeta na koks, 
prešli na elektriko. »Tako 
upamo, da bomo v Škofji 
Loki v petih letih imeli od 

sedemdeset do osemdeset 
odstotkov boljši zrak, v tem 
smo si enotni tako občina 
kot civilna iniciativa,« je de-
jal Krajnik. Njegovim bese-
dam se je pridružila tudi po-
džupanja Tina Teržan. 
»Tako občina kot civilna ini-
ciativa si prizadevata za to, 
da bi Ločani dihali svež zrak. 

V zadnjem letu smo inten-
zivirali pogovore s podje-
tjem Knauf Insulation, ki je 
prepoznano kot največji 
onesnaževalec zraka. Na 
zadnjem sestanku pred ne-
kaj tedni smo se z zagotovi-
li, kakšne tehnične izboljša-
ve bodo uvedli, strinjali. Na 
občini predlagamo, da civil-
na iniciativa izvaja pritisk 
na svoj način, občina pa ga 
bo prav tako z vsemi pravni-
mi in formalnimi sredstvi, 
ki so ji na razpolago,« je za-
gotovila.
Članica CI Ana Frelih Lar-
sen živi v Virmašah od avgu-
sta 2022. »V Slovenijo smo 
se vrnili po 25 letih življenja 
v tujini, dolgoletno hrepene-
nje, da se vrnemo, se je ures-
ničilo. A prišel je šok. Veliko 
delam od doma, in ko sem 
dopoldne stopila ven, je veli-
kokrat tako prismrdelo, da 
sem samo šla nazaj noter. 
Moramo se aktivirati, nekaj 
narediti, tudi mi v iniciativi 
smo odgovorni za to, v ka-
kšnem okolju živimo. Bodite 
aktivni in ozavestite prepri-
čanje, da če stopimo skupaj, 
lahko tudi kaj spremenimo 
na bolje,« je odločno pozvala 
Ana Frelih Larsen.

Klara Mrak

S predstavitvijo zbornika strokovnih prispevkov, filma in pogovornim večerom se je zaključil projekt 
o vodnih virih Škofjeloškega.

Bogati z vodnimi viri

Škofja Loka – Projekt je na 
Škofjeloškem potekal zadnja 
leta, vodila pa ga je Razvojna 
agencija Sora.
»Osnovni namen projekta 
je bil dvigniti zavedanje o 
pomenu vodnih virov na 
Škofjeloškem, ki je z vodni-
mi viri res bogato. Ob tem 
so zanimive ugotovitve, kaj 
sta Poljanska in Selška Sora 
pomenili v preteklosti, kaj 
pomenita danes in pa pred-
vsem zavedanje, da brez 

vode v prihodnosti ne more-
mo. O vsem tem je treba 
biti ozaveščen. V okviru 
projekta smo v Žireh izved-
li tudi malo čistilno napra-
vo, s katero se čistijo odpla-
ke, preden pridejo v 
Poljansko Soro. Izdali smo 
zbornik z zelo kvalitetnimi 
prispevki. Veliko smo sode-
lovali s šolami, saj so otroci 
merili kvaliteto vode, bili so 
deležni različnih izobraže-
vanj, sodelovali pa so tudi 
na likovnem natečaju. Prav 
tako je naš projektni par-

tner pripravil izobraževalni 
film. Vse to z namenom, da 
dvignemo zavedanje, da je 
rečni prostor del širšega 
prostora, do katerega mora-
mo imeti zelo poseben od-
nos zlasti v času klimatskih 
sprememb, ko reka zahteva 
svoj prostor,« je ob zaključ-
ku projekta povedal direktor 
Razvojne agencije Sora 
Gašper Kleč.
Vodja projekta Lea Kimovec 
je predstavila projekt štirih 
občin na Škofjeloškem. 
»Poleg ozaveščanja o varo-

vanju in ohranjanju vodnih 
virov je pomembno tudi 
ohranjanje snovne in ne-
snovne dediščine tega ob-
močja,« je pojasnila.
Zanimiv zbornik, ki je izšel 
konec minulega leta, je 
predstavila urednica Vlasta 
Mlakar in poudarila, da 
imajo reke na Škofjeloškem 
izredno poudarjen hudour-
niški značaj, kar ob izre-
dnih dogodkih botruje tudi 
številnim poplavam. »Po-
dobne situacije nas bodo 
čakale tudi v prihodnje, 
zato je še kako pomembno, 
da se zavedamo, kako je na-
ravno ravnovesje krhko, in 
da se zavedamo tudi pome-
na čistih vodnih virov,« je 
povedala.
V zborniku, ki govori tudi o 
zgodovini poplav, je tudi 
poglavje o lanskih avgusto-
vskih poplavah, njegova pri-
loga pa je rečna mreža z vod-
nimi viri in vodnimi objekti 
na Škofjeloškem.
Zbrani na predstavitvi pro-
jekta so si za konec lahko 
ogledali še zanimiv film z 
naslovom Tiha voda brego-
ve dere, ki sta ga predstavila 
Tine Škrbec in Mitja Legat, 
saj je bil projektni partner 
tudi Zveza društev Karata 
film.

Vilma Stanovnik

Škofja Loka – Občinski svet 
je odlok o podelitvi koncesije 
za opravljanje javne službe v 
osnovni zdravstveni ambu-
lanti Centra slepih, slabo-
vidnih in starejših (CSS) 
Škofja Loka sprejel v prvi 
obravnavi, po pestri izme-
njavi svetniških mnenj. 
Gašperju Doljaku (Levica) se 
denimo zdi obdobje 15-letne 
koncesije predolgo. Skrbi 
ga, da se s to koncesijo po-
tencialno lahko zmanjša ka-
kovost oskrbe, sploh glede 
na prakse, ki ji lahko vidimo 
marsikje. Medtem je Miha 
Ješe (Lista Prijatelji Loke) 
poudaril, da je za preživlja-
nje kakovostne starosti 
zdravniška oskrba prvi po-
goj, in je pozdravil odločitev, 
da v CSS dobijo svojega 
zdravnika. Mirjam Jan Bla-
žič (SD) pa je med drugim 
dejala, da se koncesionarji 

pri nas obnašajo kot sestavni 
del javnega zdravstva samo 
takrat, ko pridobivajo in 
prevzemajo javna sredstva 
in ob tem poberejo tudi 
smetano. Meni tudi, da so v 
času pandemije nekateri 
koncesionarji pozabili, da 
jim je država določila tudi 
mesto v javnem zdravstvu in 
so delo v kriznih pogojih 
odklanjali. »V naši občini 
koncesionarji med epidemi-
jo niso bežali od obveznosti 
in so se obnašali kot del jav-
ne mreže,« je ob tem pojas-
nil župan Tine Radinja, ki je 
tudi sicer prepričan, da je 
treba javno zdravstvo krepiti. 
»Javno mrežo sestavljajo 
tudi koncesionarji; težko je 
občini odločati, kdo bo op-
ravljal zdravniško dejavnost, 
če zdravnika toliko let nismo 
našli. Včasih moramo spre-
jeti tudi kako pragmatično 
odločitev,« je ob tem pojas-
nil župan.

Klara Mrak

Ustanovni član CI Moja Škofja Loka Rolando Krajnik 
je povedal, da so se za pripravo javne tribune odločili, 
da širši javnosti osvetlijo težavo dveh zelo strupenih 
spojin. / Foto: Gorazd Kavčič

Direktor Razvojne agencije Sora Gašper Kleč je predstavil namen projekta. / Foto: Vilma Stanovnik

V CSS bodo iskali koncesionarja za opravljanje 15-letne 
koncesije ambulantne dejavnosti. / Foto: Gorazd Kavčič

V januarskem Loškem glasu smo pisali o postavitvah novih 
kipov treh zaslužnih Ločank. Pomotoma smo zapisali, da v 
Alejo zaslužnih Ločanov (in Ločank). »S postavitvijo 
doprsnega kipa zdravnici dr. Mariji Bračko januarja 2020 je 
povsem spontano prišlo do logičnega preimenovanja v Ale-
jo zaslužnih Ločank in Ločanov, ki ga sedaj tudi uporablja-
mo, saj pravilneje odraža dejansko stvarnost,« so nam po-
jasnili na Občini Škofja Loka. »Z novim poimenovanjem 
želimo poudariti vsevključujoč značaj tako naše lokalne 
skupnosti kot same Aleje zaslužnih – torej dejstvo, da so za 
naše skupno dobro zaslužne tako Ločanke kot Ločani.« Za 
napačen zapis v članku se iskreno opravičujemo.

Aleja bo daljša – pojasnilo
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OBČINA ŠKOFJA LOKA

Obveščamo vas, da je na spletni strani  
Občine Škofja Loka objavljen

JAVNI RAZPIS
za sofinanciranje projektov varovanja kulturne dediščine 

v občini Škofja Loka za leto 2024.

Rok za prijave je do 19. april 2024.  
Vsebina javnega razpisa je na voljo na spletni strani  

Občine Škofja Loka www.skofjaloka.si pod rubriko Novice in 
objave: Razpisi, javna naročila, natečaji.

Datum: 15. 2. 2024                                                 Tine RADINJA, ŽUPAN

Na zadnji seji občinskega sveta so svetniki 
sprejeli odlok o podelitvi petnajstletne koncesije 
ambulanti Centra slepih, slabovidnih in starejših 
Škofja Loka.

Podajajo se v iskanje 
koncesionarja
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Škofja Loka – Kljub skromni 
smučarski odeji je bilo zad-
nja dva meseca pod Škofjelo-
škim gradom večkrat živah-
no, saj so mnogi najmlajši 
na svojih prvih tečajih spoz-
navali skrivnosti smučanja.

»Pred leti so takšni tečaji 
pod okriljem Športne zveze 
Škofja Loka že obstajali. 
Mladi so se smučanja učili 
po okoliških gričih. Ker pa 
so zime postale mile, pa je 
bilo tega vedno manj. Letos 
smo izkoristili priložnost, 
saj so pri Smučarskem klu-

bu Alpetour zasnežili hrib 
tukaj pod gradom. V projekt 
smo se vključili tudi na Za-
vodu za šport in dobil sem 
idejo, da bi organizirali tečaj 
za otroke za vrtčevske skupi-
ne. Dobili smo nekaj spon-
zorjev in donatorjev, poma-
gala je domača občina in 

začeli smo tečaje. Smučke 
smo kupili na Zavodu za 
šport in otroci, priskrbeli 
smo tudi čelade in smučar-
ske čevlje, tako da otroci do-
bijo tukaj vso opremo. Neka-
teri se tudi sankajo, za sani 
pa so poskrbeli v Vrtcu Ško-
fja Loka,« je povedal direktor 
Zavoda za šport Škofja Loka 
Nejc Rebec.
Sicer pa se je ideja o predsta-
vitvi starodobnih smučarjev 
porodila Rovtarjem, organi-
zatorji tečajev pa so jo z ve-
seljem sprejeli in na smu-
čišču pod Loškim gradom 
na sončno zimsko sredo 
pripravili prijetno druženje.
»Pred kratkim smo obiskali 
Baragov vrtec v Stražišču in 
najmlajši so bili nad našo 
opremo zelo navdušeni. 
Tako se nam je porodila 
ideja, da se predstavimo 
tudi loškim vrtčevskim otro-
kom, in mislim, da je prire-
ditev lepo uspela,« je pove-
dal predsednik Društva 
Rovtarji, ki goji smučanje 
in kolesarjenje po starem, 

Brane Tavčar in pojasnil, da 
vso zimo hodijo na različne 
prireditve.
Nad smučanjem so bile nav-
dušene tako vzgojiteljice kot 
najmlajši, ki so povedali, da 
so komaj čakali sneg. »Stara 
sem pet let in zelo sem vese-
la, da lahko smučam. Doma 
najraje hodim po snegu,« je 
povedala Patricija.

Najmlajši, stari komaj tri 
leta, sicer niso smučali, so 
si pa z zanimanjem ogleda-
li smučarje s starodobno 
opremo. »Zelo nam je všeč, 
tudi mi radi smučamo in se 
sankamo,« so bili nasmeja-
ni Brin in prijatelji, ki so z 
veseljem opazovali smučar-
ske zavoje in se veselili zim-
skih radosti.

V mesecu januarju je bilo vse dni živahno na smučišču pod Loškim gradom, kjer so pri Zavodu za šport Škofja Loka za vrtčevske otroke pripravili tečaje, 
na enem od njih pa so se najmlajšim pridružili člani Društva Rovtarji in jim prikazali, kako so smučali včasih in kakšno premo so uporabljali.

Druženje generacij pod Loškim gradom

Vilma Stanovnik

Škofja Loka – Zanimiv špor-
tno-etnološki dogodek se je s 
slavnostno povorko udele-
žencev, na čelu katere je bil 
Mestni pihalni orkester, za-
čel ob 10. uri. Udeleženci so 
se sprehodili od Sokolskega 
doma po Placu do Cankarje-
vega trga. Tam sta jih poz-
dravila župan Tine Radinja 
in Brane Tavčar, za glasbo in 
ples pa so poskrbeli Suha 
špaga in Folklorna skupina 
Sovodenj. Ker je bila pustna 
sobota, je navkljub kislemu 
vremenu v mesto prišlo veli-
ko ljudi, med njimi tudi kup 
malih (in velikih) pustnih 

šem. »Tudi oblaki so sodelo-
vali z nami,« se je po tekmo-
vanju v smučanju po starem 
oddahnilo predsedniku 
Društva Rovtarji Branetu 
Tavčarju. »Prijavljenih je 
bilo šestdeset tekmovalcev, 
tekmovalo jih je štirideset. 
Proga je bila glede na tem-
perature neverjetno trda, 
kljub dežju se ni omehčala, 
tako da si nekateri niso upa-
li startati.« Povorko udele-
žencev so nato na Mestnem 
trgu pozdravile številne ma-
škare, ki so se skupaj z nji-
mi odpravile do grajskega 
hriba, kjer je potekalo tek-
movanje. Dobre volje ni 
manjkalo tako med gledalci 

kot udeleženci, vsem pogu-
mnim, ki so se spustili po 
hribu v stari opremi, lahko 
samo čestitamo. »Posebno 
vesel sem, da so nam 18 
kompletov medalj izdelali 
učenci Osnovne šole Jela Ja-
nežiča,« je poudaril Tavčar, 
ki se zahvaljuje občini, Za-
vodu za šport Škofja Loka, 
gorskim reševalcem, AMD 
Škofja Loka, nujni medicin-
ski pomoči in vsem, ki so 
sodelovali pri tem, da je pri-
reditev tudi tokrat uspela.

Uspešna še ena izvedba
Kot nam je še povedal Tav-
čar, so sicer letos pričakovali 
nekoliko več udeležencev, a 
so jih zadržale pustne prire-

ditve drugod po Sloveniji in 
onkraj meja. »Poudariti mo-
ram tudi to, da smo edini na 
svetu, ki imamo 18 tekmo-

valnih kategorij,« nam je po-
vedal Tavčar. Obleko, opre-
mo, stil vožnje in čas v cilju 
so merili člani kranjske eno-
te Združenja učiteljev in tre-

nerjev smučanja. Tekmova-
nje se je začelo ob 11. uri 
dopoldne, na koncu pa so 
bili zmagovalci prav vsi, saj 

je čisto vsakdo, ki si je drznil 
spustiti po vratolomni progi 
na hribu pod gradom, poka-
zal tako hrabrost, da bi si za-
služil medaljo.

Društvo Rovtarji je na pustno soboto na hribu pod Škofjeloškim gradom pripravilo že 24. Mednarodno tekmovanje v smučanju po starem. 
Kljub toplemu vremenu je bila snežna podlaga trda, po hribu se je spustilo štirideset najbolj pogumnih.

Tekma starodobnih smučarjev

Klara Mrak

Tudi nekateri tekmovalci so si nadeli pustne maske ... 
/ Foto: Klara Mrak

Povorko udeležencev je skozi mesto tradicionalno pospremil 
Mestni pihalni orkester Škofja Loka. / Foto: Klara Mrak

Na snegu pod Loškim gradom je bilo januarja in v začetku februarja ves čas živahno.  
/ Foto: Vilma Stanovnik

Prav vsak, ki se je spustil po hribu pod gradom, bi si 
zaslužil medaljo. / Foto: Klara Mrak

Vrtčevski otroci so si z zanimanjem ogledali staro 
smučarsko opremo. / Foto: Vilma Stanovnik

»Posebno vesel sem, da so nam 18 kompletov 
medalj izdelali učenci Osnovne šole Jela 
Janežiča,« je poudaril Tavčar, ki se zahvaljuje 
občini, Zavodu za šport Škofja Loka, gorskim 
reševalcem, AMD Škofja Loka, nujni medicinski 
pomoči in vsem, ki so sodelovali pri tem, da je 
prireditev tudi tokrat uspela.

... in se z njimi spustili po 
grajskem hribu.  
/ Foto: Klara Mrak
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Zasedla sta drugo mesto
Dan po valentinovem je na Osnovni šoli Jela Janežiča potekalo državno računalniško tekmovanje, ki 
ga vsako leto organizirajo v sodelovanju z Zvezo za tehnično kulturo Slovenije.

Škofja Loka – Letošnje tek-
movanje je bilo 24. po vrsti 
in je potekalo v treh kategori-
jah, v katerih je svoje spret-
nosti preverilo 66 učencev. 
Udeleženci so letos prišli s 
17 šol, ki izvajajo prilagojen 
program z nižjim izobrazbe-
nim standardom ter posebni 
program. V sklopu tekmova-
nja je drugo leto potekal tudi 
natečaj digitalne fotografije 
Čudoviti svet živali, v kate-

rem je sodelovalo dvanajst 
tekmovalcev. Že dopoldne so 
se tekmovalci z mentorji za-
čeli zbirati na Zavodu za 
šport. Po sprejemu in malici 
so se odpravili v telovadnico 
šole, kjer sta potekali tekmo-
vanji Oblikovanje predstavi-
tve in PowerPoint. Tekmova-
nje Rišem, brišem na ekran 
je potekalo v prostorih Zavo-
da za šport. Po končanem 
tekmovanju je sledilo spro-
ščeno druženje ob kegljanju 
ali sprehodu po mestu.

Ob pol enih so se tekmovalci 
in spremljevalci zbrali v telo-
vadnici šole, kjer sta poteka-
li razglasitev rezultatov in 
podelitev nagrad. »Priredi-
tev so letos vodili naši učen-
ci Katjuša Tolar, Ema Je-
lovčan in Jakob Gazvoda, ki 
so spretno krmarili med go-
vori gostov in glasbenimi 
nastopi. Kot prva nas je s 
prijaznimi besedami poz-
dravila ravnateljica Marjeta 
Šmid, v nadaljevanju pa sta 
tekmovalce in mentorje na-
govorila še župan Občine 
Železniki Marko Gasser in 
podpredsednik Zveze za teh-
nično kulturo Slovenije 

Rado Stojanovič. Program 
so s pesmijo Mavrica pope-
strile naše pevke Nika Je-
lovčan, Eva Bubaš in Ana 
Kavčič pod vodstvom mento-
rice Urške Oblak. S svojimi 
uspešnicami je tekmovalce 
in mentorje najbolj razvese-
lil Boštjan Nipič - Nipke,« so 
nam povedali na Osnovni 
šoli Jela Janežiča. V katego-
riji PowerPoint sta drugo 
mesto zasedla Jan Kokelj in 
Eva Bubaš z OŠ Jela Janeži-
ča (mentorica Urša Krašo-
vec), tretje pa Matija Jošt in 
Nejc Komurka z OŠ Helene 
Puhar Kranj (mentorica Kri-
stina Rauch).

Klara Mrak

Društvo Jadran ob pripravi na petnajstletnico Hafnerjevega memoriala v zadnjem času posebno 
pozornost posveča tudi širjenju znanj s področja kulture ter pridobivanju prostora za izvajanje 
rednega kulturnega programa.

Kulturjenje za novo prizorišče

Škofja Loka – V februarju 
so pripravili Kulturjenje, se-
rijo brezplačnih izobraže-
vanj s področja kulture, ki 
so predstavljala teoretično 
osnovo za delovanje v kul-
turi. Pridobljeno znanje 
bodo udeleženci lahko 
nadgradili in uporabili tudi 
v praksi z izvedbo dogodkov 
pod okriljem društva Ja-
dran. Tokrat so se dotaknili 
organizacije dogodkov, ob-
čevanja z javnostmi, obliko-
vanja zvoka ter oblikovanja 
luči. Omeniti je treba, da je 
izobraževanje podprto tudi 
z evropskimi sredstvi in 
zato za udeležence brez-
plačno. Sicer pa se obeta še 
pridobivanje znanj na pod-
ročjih ustanavljanja in 
upravljanja nevladnih orga-
nizacij, sofinanciranja kul-
turnih dogodkov, pridobiva-
nja različnih statusov v kul-
turi, projektnega dela ter 

delavskih in avtorskih pra-
vic. »Če bi želel kdo poma-
gati pri izvajanju dogodkov 
ali ima ideje za program, se 
nam lahko pridruži kadar-
koli, kontaktira pa nas lah-
ko v živo oz. na družbenih 
omrežjih (Facebook, In-
stagram) ter e-naslovu ja-
dran@kudjadran.si,« pova-
bi k sodelovanju Tine Haf-
ner, eden najvidnejših čla-
nov društva. Aktivisti 
društva Jadran sicer opozar-
jajo še na poletni petnajsti 
Hafnerjev memorial, ki bo 
tokrat potekal od 19. do 27. 
julija, napovedali pa ga 
bodo s serijo spomladan-
skih dogodkov, med dru-
gim tudi s koncertom dvoj-
ca Still Corners na Škofjelo-
škem gradu (27. maj) ter 
multimedijsko retrospektiv-
no razstavo Glej, mi smo 
tu! v središču mesta ob kon-
cu junija. »Idej imamo še 
mnogo, a vse so vezane na 
konkreten prostor. Tudi 

zato v marcu pripravljamo 
zgolj štiri javne dogodke, 
poleg tradicionalnih, kot sta 
Prosto igranje z društvom 
Jadran (3. marec) in Jadra-
nova glasbena poslušalnica 
(10. marec) po dolgem času 
izven časovnega okvira LIF-
FA obujamo Jadranov film-
ski klub (17. marec), ob 
koncu marca se vrača tudi 
Jadranov knjižni klub (30. 
marec). Več informacij lah-
ko dobite na naših profilih 
na družbenih omrežjih ter 
spletni strani,« še dodaja 
Tine Hafner. Morda niti ni 
več tako daleč tisti dan, ko 
se društvo s svojimi aktiv-
nostmi ne bo prisiljeno seli-
ti po različnih prostorih. 
»Ta trenutek lahko rečem, 
da smo morda končno do-
kaj blizu temu, da Škofja 
Loka dobi novo (alternativ-
no) kulturno prizorišče, 
družaben prostor in središ-
če kritične misli,« ostaja 
skrivnosten Hafner.

Nina Fehter

Tekmovalke in tekmovalce je nagovoril župan Železnikov 
Marko Gasser. / Foto: arhiv šole

Tine Hafner, kulturni 
producent in eden 
najvidnejših članov društva 
Jadran / Foto: Gregor Galjot

Škofja Loka – Umetniške delavnice Jata izkušenih ptic orga-
nizirata Loški muzej in Zavod Odprti predali. Potekajo vsak 
četrtek ob 10. uri v pedagoški sobi na Loškem gradu. V nji-
hovi družbi bodo veseli vseh seniork in seniorjev. Skupina 
ustvarja od začetka februarja in vabi tudi druge predstavnike 
tretjega življenjskega obdobja, da se ji pridružijo. Udeležen-
ci naj si nadenejo udobna oblačila. Delavnice vodita koreo-
grafinja Ajda Tomazin in igralec Rok Kravanja, pridružujejo 
se jima kustosinje in kustosi Loškega muzeja. Na podlagi 
tehnik, ki sta jih avtorja razvila pri delu s predstavniki tretje-
ga življenjskega obdobja, bodo spomine, izkustva in uvide 
udeleženk in udeležencev spletli v skupno zgodbo ter ustva-
rili gibalno-pripovedno predstavo z naslovom Jata izkušenih 
ptic_Škofja Loka, ki bo »poletela« konec aprila.

Jata izkušenih ptic

Škofja Loka – Občina Škofja 
Loka in Združenje borcev za 
vrednote NOB sta 9. febru-
arja pri spomeniku za 
Kamnitnikom pripravila tra-
dicionalno slovesnost v spo-
min petdesetim ustreljenim 
talcem. Slavnostni govornik 
je bil dr. Tomaž Čas, predse-
dnik Zveze policijskih vete-
ranskih društev Sever. »Pre-
bivalci Gorenjske in zlasti 
Škofje Loke ne boste in ne 
bodo nikoli pozabili 9. fe-
bruarja 1944, ko so Nemci 
kot talce ustrelili petdeset 
zavednih Slovencev, pri-
padnikov in sodelavcev naro-
dnoosvobodilnega boja. To 
je bil in je najbolj črni dan v 
zgodovini Škofje Loke in os-
tal je kot spomin na dan 
žrtvovanja talcev za svobodo 
slovenskega naroda.« Kot je 
spomnil dr. Čas, je bila ne-
posredni povod za to dejanje 
usmrtitev pripadnika nem-
ške enote SS, ki ga je v akciji 
sredi Škofje Loke 7. februar-
ja 1944 zvečer ustrelila parti-
zanska varnostna grupa ško-
fjeloškega območja. Nemci 
so med aretiranimi Ločani 
izbrali 19 talcev, njim so 
priključili tudi tiste, ki so bili 

izbrani in pripeljani iz zapo-
rov v Begunjah. Tako so pet-
deset izbranih talcev s tovor-
njakom odpeljali v vojašnico 
v Škofji Loki, od tam pa za 
Kamnitnik, »... kjer so Nem-
ci izvedli ta grozoviti zločin, 
ki ne sme iti v pozabo«, je 
poudaril.
Dr. Čas je spomnil tudi na 
praznovanje Prešernovega 
dne, ki ga najbolj simbolizi-
ra slovenska himna. »Te iz-
jemne vsebine himne bi se 
morali zavedati vsi Slovenci, 
še bolj pa politiki, ne le 
doma, temveč na vseh ura-
dnih obiskih tujih državni-
kov doma in v tujini. Njim – 
predvsem pa agresorjem – je 
treba prevesti in povedati, da 
imamo v himni, ki je najpo-
membnejši simbol naše 
enotnosti, samostojnosti, 
suverenosti in državnosti, 
besedilo, ki nas in ves svet 
opozarja, naj žive vsi narodi 
in da je treba s sveta pregna-
ti prepir in ustaviti vse vojne 
konflikte v svetu,« je pozval. 
V kulturnem programu so 
sodelovali Mestni pihalni or-
kester, pevec Anton Habjan 
in harmonikar Jernej Jemc, 
televizijska voditeljica Moni-
ka Tavčar in igralec Loškega 
odra Bojan Trampuš.

Devetega februarja je minilo osemdeset let od 
tragične smrti talcev za Kamnitnikom. Tudi letos 
se jim je poklonilo veliko ljudi.

Osemdeset let od 
žalostnega dne

Klara Mrak

Škofja Loka – Ob mednarodnem dnevu žensk Občina Ško-
fja Loka in Osnovna šola Ivana Groharja vabita na osrednjo 
občinsko prireditev z naslovom Veličastne. Obraze tistih, ki 
postavljajo smerokaze, bodo odkrili v četrtek, 7. marca, ob 
18. uri v Sokolskem domu Škofja Loka. Slavnostna govorni-
ca bo svetovalka predsednice republike Slovenije za zunanjo 
politiko Miriam Možgan. Kulturni program bodo oblikovali 
učitelji in učenci Osnovne šole Ivana Groharja.

Prireditev ob mednarodnem dnevu žensk
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Tekmovalo je 66 udeležencev iz cele Slovenije.  
/ Foto: Gorazd Kavčič

»V kategoriji PowerPoint sta drugo mesto 
zasedla Jan Kokelj in Eva Bubaš z OŠ Jela 
Janežiča (mentorica Urša Krašovec). S svojimi 
uspešnicami je tekmovalce in mentorje najbolj 
razveselil Boštjan Nipič - Nipke,« so nam 
povedali na Osnovni šoli Jela Janežiča.

Ustreljenim talcem se je poklonil tudi župan Tine Radinja.  
/ Foto: Primož Pičulin



Občina Gorenja vas - Poljane

6 Loški glas, torek, 27. februarja 2024

Ko greš na pregled v katero 
od bolnišnic, zlahka srečaš 
zdravstvenega delavca, ki že 
tretjič v tednu dela 12-urno 
izmeno. Ker jih je premalo. 
Vabijo pa ga tudi drugam. 
Da bi delal več kot osem ur. 
Ker jih je tudi tam premalo.
V takšnih razmerah vladajo-
či prepovedo delati zdravni-
kom nadure. Tako menda 
preganjajo dvoživke in rešu-
jejo naše zdravstvo. In kraj-
šajo čakalne vrste, kot so 
obljubili. Logično sicer to 
ni, ampak to le redko koga 
zanima. Razlog je pač v 
tem, da se lahko vmes mar-
sikaj politično neugodnega 
pomete pod preprogo, saj se 
sedaj govori o zdravnikih. 
Vsi mediji govorijo o zdrav-
nikih, javnost je s tem zapo-
slena in tako mora biti čim 
dlje časa.
Medtem pa se v naši občini 
v zdravstvenem centru Go-
renja vas uspešno razvija 
sodobno medicinsko središ-
če primarne ravni. Število 
zaposlenih se je v času 
obstoja občine več kot po-
trojilo, čeprav vsi programi 
še vedno ne dosegajo pred-
pisanega obsega. Naših am-
bulant tudi že dolgo ne obi-
skujejo samo občani naše 
občine, prijahajo tudi od 
drugod. Pozna se, da kar 
140.000 ljudi nima dostopa 
do svojega zdravnika.
Skoraj vse ambulante pa so 
koncesijske, torej zasebne. 
Ko pacient stopi skozi vrata 
ambulante, ne ve in ga ne 
zanima, ali je zasebna ali ne 
– išče le dobro zdravstveno 
oskrbo. Na spletu je mogo-
če najti članek enega od na-
ših zdravnikov dr. Janeza 
Koprivca z naslovom Zakaj 
ne stavkam. V njem je mo-
goče prebrati, da več stavka-
jo v javnih zavodih kot kon-
cesionarji .  Slednji so 
namreč plačani od svojega 
dela, in ne od prisotnosti 
na delu. Članek omenja 
problem, da med stavkov-

nimi zahtevami ni zaslediti 
tiste, da bodo pregrešno 
dragi medicinski materiali 
dobili normalne, evropske 
cene, iz gnezda ZZZS pa 
se bodo umaknili predstav-
niki dobaviteljev. Kmet na-
mreč v ogrado z ovcami 
postavi psa čuvaja, in ne 
njegovega sorodnika volka. 
Zapisanih je še cela vrsta 
pomenljivih in duhovitih 
spoznanj ob četrtstoletnem 
delu v zdravstvu.
Zavezanost poslanstvu 
zdravniškega poklica je torej 
pri naših zdravnikih zelo vi-
soka. Skupaj nam je uspelo 
soustvariti povezan kolektiv 
in dobro delovno okolje, kjer 
se lahko usposabljajo tudi 
mladi zdravniki. To so ustva-
rili sami in so zgleden pri-
mer dobre prakse.
Zato pri nas zdravnikov ne 
demoniziramo kar vsepo-
čez. Pri nas smo na naše 
zdravnike ponosni in še 
naprej jih bomo podpirali. 
Naše redno druženje po no-
vem letu je potrdilo dobro 
sodelovanje in skupaj smo 
kovali načrte, na kakšen na-
čin ponuditi še več zdra-
vstvene oskrbe našim obča-
nom. Tudi v zdravstvu je 
namreč ključ uspeha le v 
sodelovanju, skupnem iska-
nju novih, še boljših rešitev. 
Pa ukop morma držat!

Milan Čadež, župan

Poljane – Proslavo, na kateri 
so spomnili tudi na 75-letni-
co Kulturnega društva (KD) 
dr. Ivan Tavčar Poljane, so 
pripravili v športni dvorani v 
Poljanah. »Obletnico praznu-
jejo ravno v času, ko ljubitelj-
ski igralci v Poljanah nimajo 
svojega prostora. A ta čas se 
že gradi nov kulturni dom, v 
katerem jim bomo zagotovili 
še boljše pogoje za ustvarja-
nje,« je poudaril župan Mi-
lan Čadež. Prav v Poljanah so 
po njegovih besedah koreni-
ne njihove ljubezni do ljubi-
teljskega igralskega ustvarja-
nja, ki skrbi za prepoznav-
nost celotne občine.
Tudi osrednji govornik, po-
močnik direktorja za poseb-
ne projekte pri Javnem skla-
du Republike Slovenije za 
kulturne dejavnosti (JSKD) 
Tomaž Simetinger, je pou-
daril, da je kultura v Polja-
nah doma. »Po zaslugi obči-
ne in KD dr. Ivan Tavčar 
Poljane se je o Tavčarjevem 
letu slišalo po vsej Sloveni-
ji.« V svojih razmišljanjih o 
kulturi je prišel do zaključ-
ka, da bo povprečen Slove-
nec na vprašanje, kdo je bil 
Prešeren, odgovoril, da je 
nekaj napisal, še raje pa kaj 
spil. »A to je bilo skozi zgo-
dovino prenapihnjeno, če bi 
bilo res, bi umrl še pred tri-
desetim letom, torej še pre-

den je napisal svoja najbolj-
ša dela.« Podobna zgodba je 
z literarnim junakom Marti-
nom Krpanom, ki ga pozna-
mo predvsem kot tihotapca. 
»Prešeren in Krpan imata 
nekaj skupnega: Slovenci v 
pomembnih ljudeh radi vi-
dijo predvsem tisto, kar je 
slabega, čeprav bi morali biti 
ponosni nanje. To veliko 
pove predvsem o nas sa-
mih.« Tudi danes, je nada-
ljeval, umetniki veljajo za 

brezdelneže, ki ustvarjajo 
»neke čudne zadeve«. Ob 
tem se je vprašal, kakšen bi 
bil narod brez umetnosti, 
brez ljudi, kot sta bila Preše-
ren in Cankar. Čeprav sta 
oba veljala za »težavna«, je 
zato njuna umetnost kaj 
manj vredna, se je spraševal 
in tudi sam ponudil odgo-
vor: »To so ljudje, ki prina-
šajo nekaj najbolj žlahtnega. 
Predstavljajte si svet brez 
slik, glasbe, gledališča  ...« 

Umetniki so po njegovih be-
sedah ljudje, ki delajo iz ne-
kega notranjega impulza.
Zato se je tudi vsem ustvar-
jalcem iz KD dr. Ivan Tavčar 
Poljane zahvalil za ves njihov 
trud, sedanjemu predsedni-
ku društva Goranu Šušnjarju 
pa je ob tej priložnosti podelil 
tudi jubilejno zlato priznanje 
JSKD in mu ob tem zaželel, 
da bi člani društva v naša živ-
ljenja še naprej prinašali 
ustvarjalnost.

Odmev preteklosti za glas Poljancev v prihodnosti so naslovili osrednjo občinsko proslavo ob 
kulturnem prazniku, ki sta jo na predvečer praznika pripravila Kulturno društvo dr. Ivan Tavčar 
Poljane in Krajevna skupnost Poljane.

Kjer je kultura doma

Mateja Rant

Poljane – V zborniku so 
povzeli dogajanje v društvu 
od ustanovitve v letu 1948 
pa do danes. Zbornik je ure-
dil Goran Šušnjar, ki je obe-
nem napisal kar tretjino pri-
spevkov v zborniku, soure-
dnica je Damjana Peternelj. 
Kot je pojasnil Šušnjar, je 
zbornik nastajal kar tri leta 
in predstavlja zaključek pro-
jekta ureditve arhiva društva. 
Pri pripravi zbornika je so-
delovalo 25 avtorjev, ki so 
skupaj pripravili sedemdeset 
prispevkov. »Na ta način 
smo želeli ohraniti sedanje 
dosežke društva ter obuditi 
spomin na pretekle dogodke 
in osebe, ki jih danes ni več 
med nami, a so zaznamova-
le delo društva v preteklosti 
in tlakovale pot našemu 
uspešnemu delu.«
Po uvodnih nagovorih ure-
dnika in sourednice ter žu-
pana Milana Čadeža v zbor-
niku sledi zgodovinska 
umestitev nastanka društva 

v širši kontekst tistega časa. 
V nadaljevanju predstavljajo 
delovanje društva z vidika 
organizacije društva v skupi-

ne oziroma sekcije in z vidi-
ka pomembnejših priredi-
tev, pri čemer so poudarili 
tudi osebe, ki so zaznamova-

le dogajanje v društvu. »Šele 
v drugi polovici devetdesetih 
let se je nabor dejavnosti 
razširil ob ustanovitvah no-
vih glasbenih skupin, na-
stanku najprej fotografske, 
potem še likovne, zgodo-
vinsko-jezikovne in literarne 
sekcije,« je pojasnil Šušnjar 
in dodal, da se je v tistem 
času oblikoval tudi standar-
dni program projektov, ki 
jih izvajajo vsako leto, med 
katerimi so praznovanje kul-
turnega praznika, dneva dr-
žavnosti in dneva staršev, 
Miklavževanje in drugi. Rde-
čo nit delovanja društva si-
cer že vsaj sedemdeset let 
predstavlja gledališka dejav-
nost, ki navdih za svoje 
ustvarjanje išče v Tavčarje-
vih delih. V zborniku so ob-
javili tudi razmišljanja nek-
danjih in sedanjih članov o 
ljubiteljski kulturi. Kot se ob 
obletnici društva spodobi, pa 
so predstavili še vse predsed-
nike društva – prvi je bil 
Jože Trpin, ta čas pa društvo 
vodi Goran Šušnjar.

Ob 75-letnici delovanja so v Kulturnem društvu dr. Ivan Tavčar Poljane pripravili tudi zbornik, 
v katerem so strnili bogato zgodovino društva.

Zaokrožili urejanja arhiva

Mateja Rant

Podpiram zdravnike

Naslovnica zbornika, ki je nastal ob 75-letnici delovanja 
Kulturnega društva dr. Ivan Tavčar Poljane. / Foto: arhiv društva

Tomaž Simetinger (levo) je Goranu Šušnjarju podelil jubilejno zlato priznanje JSKD.  
/ Foto: Gorazd Kavčič
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Milan Čadež

Županov kotiček

Leskovica, Lučine – Skrbni-
ki občinskega pohodnega in 
kolesarskega kroga so spo-
ročili, da je prišlo do spre-
memb pri lokacijah kontro-
lnega žiga občinskega poho-
dnega kroga v Ogradah in 
kontrolne točke kolesarske-
ga kroga v Lučinah. Kontro-
lni žig občinskega pohodne-
ga kroga KT7 je iz Ograd 
prestavljen v Leskovico na 
leseni električni drog ob 
cerkvi svetega Urha. Kon-
trolno točko občinskega ko-
lesarskega kroga KT3 pa so 
z Okrepčevalnice Matija 
prestavili na Kulturni dom 
Lučine.

Prestavili žig in 
kontrolno točko
Mateja Rant

Kontrolni žig v Leskovici  
/ Foto: Anton Debeljak
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Zgled inovativnosti in prodornosti
Združenje Manager je priznanje za življenjsko delo na področju menedžmenta letos podelilo Branku Francu Selaku, ki je že polnih petinpetdeset let 
dejaven v podjetju Marmor Hotavlje.

Hotavlje – »Pri svojem vo-
denju podjetja sem najbolj 
ponosen na to, da smo ve-
dno delovali kot ena velika 
družina, da smo se med se-
boj znali spoštovati in spre-
jemati medsebojno različ-
nost, da smo se skupaj vese-
lili uspehov in v kriznih tre-
nutkih znali stopiti skupaj,« 
je ob prejemu priznanja 
pou daril Branko Franc Se-
lak. Nekdanji dolgoletni di-
rektor podjetja Marmor Ho-
tavlje je že doslej prejel šte-
vilne nagrade in priznanja, 
med drugim nagrado GZS 
za izjemne gospodarske in 
podjetniške dosežke, postal 
je častni občan občine  
Gorenja vas - Poljane, bil 
predsednik Zbornice za 
gradbeništvo Slovenije in 
Kluba direktorjev Škofja 
Loka, na začetku svoje me-
nedžerske kariere pa sedem 
let predsednik jugoslovan-
skih kamnarjev, član nad-
zornega odbora Združenja 
Manager in član Upravnega 
odbora Gorenjske banke.
V utemeljitvi priznanja za 
življenjsko delo na področju 
menedžmenta so tako zapi-
sali, da je Branko Franc Se-
lak eden najprodornejših 
slovenskih podjetnikov po 
letu 1980, ki je s pošteno-

stjo, odgovornostjo in ljube-
znijo do narave hotaveljski 
kamen popeljal v svet slave 
in slavnih. »Ker je bil kupec 
zanj vedno kralj in ker je 
verjel, da je vse mogoče. Ker 
se ni nikoli ustrašil novih in 
še tako zahtevnih projek-
tov,« so poudarili in dodali, 
da je uspeh gradil na zna-
nju, kakovosti in razvoju ter 
je začel slovenski kamen tr-
žiti kot ekskluziven – vse na-

šteto s popotnico, kot sam 
pravi, poljanskih genov Iva-
na Tavčarja, kako je treba 
spoštovati okolje in ljudi in 
kako se uspeh in lepe reči 
upoštevajoč te vrednote rodi-
jo same od sebe.
Branko Franc Selak se je po 
končani srednji gradbeni 
šoli leta 1969 zaposlil v Mar-
morju Hotavlje in ob delu 
diplomiral na fakulteti za or-
ganizacijske vede v Kranju. 

Leta 1980 je prevzel direk-
torsko mesto. »Med vode-
njem podjetja se je osredoto-
čil na sodobno opremljenost 
podjetja, usposabljanje ka-
dra, računalniško podprto 
informatiko, razvoj novih 
materialov in tehnologij, iz-
voz na zahtevne trge in pred-
vsem na ohranitev podjetja v 
slovenski lasti. Vedno je 
stremel, da so bili v podjetju 
korak pred konkurenco.« 

Med njihove pomembnejše 
projekte uvrščajo rezidenco 
takratnega iraškega zunanje-
ga ministra, za katero so na-
ročilo dobili leta 1972, druga 
prelomnica pa je bil konfe-
renčni center hotela Shera-
ton v Zimbabveju, ki so ga 
okrasili z 10 tisoč kvadratni-
mi metri rdečega hotaveljske-

ga marmorja. S kamnom so 
opremili tudi ljubljanski 
Cankarjev dom, hotel Kem-
pinski v Minsku in še veliko 
drugih pomembnih objektov.
Čeprav se je Branko Franc 
Selak leta 2008 delno upo-
kojil, se je pet let zatem, ko 
je gradbena kriza podjetje 
povlekla globoko v rdeče šte-
vilke, vrnil v poslovni svet in 
začasno ponovno prevzel vo-
denje družbe. »Ekipa podje-
tja z družino Selak na čelu je 
nase prevzela breme in se ga 
odločila rešiti. Poplačali so 
vse podizvajalce, plače v 
podjetju niso nikoli izostale, 
nihče ni ostal brez službe. 

Začeti je bilo treba znova, iz 
novega začetka pa se je rodil 
ponovni in še večji uspeh. 
Skupaj s sinovoma in sode-
lavci mu je uspelo obrniti 
trend poslovanja, kar so do-
segli s celostnim prestruktu-
riranjem podjetja,« so zapi-
sali v Združenju Manager. 
Podjetje je postalo vodilno 

pri opremljanju notranjosti 
velikih jaht s kamnom. Do 
danes so opremili že več kot 
140 mega jaht, med drugim 
so sodelovali pri gradnji naj-
večje in najprestižnejše za-
sebne jahte na svetu, dolge 
več kot 180 metrov. »Znam-
ko Marmor Hotavlje je Bran-
ko Franc Selak spremenil v 
sinonim inovativnosti in 
podjetnosti, njegovi uspehi 
pa so tako podjetje kot Slove-
nijo proslavili po celotnem 
svetu.« S svojimi dejanji, so 
še dodali v Združenju Mana-
ger, je Selak zgled inovativ-
nosti, prodornosti, uspeha 
in odličnega vodenja.

Mateja Rant

Planinsko društvo Gorenja vas je sredi februarja s prireditvijo v avli gorenjevaške šole zaznamovalo 
petdeseto obletnico ustanovitve društva.

Druži jih ljubezen do gora

Gorenja vas – Planinsko 
druš tvo (PD) Gorenja vas so 
ustanovili leta 1974 na pobu-
do akademskega kiparja To-
neta Logonderja, ki je bil tudi 
alpinist, gorski vodnik in dol-
ga leta gorski reševalec. Na 
ustanovnem občnem zboru 
društva se je zbralo deset lju-
biteljev planinstva in za prvo 
predsednico društva so sogla-

sno izvolili Mirjano Puc. Da-
nes planinsko društvo šteje 
260 članov, med njimi je 
okrog osemdeset učencev 
obeh osnovnih šol v občini.
V društvu je Tone Logonder 
okrog sebe zbral ljubitelje 
gora, svojo ljubezen do gora 
pa je prenašal tudi na mlade. 
»Kot učitelj likovnega pouka 
na osnovni šoli v Gorenji vasi 
in velik ljubitelj gora v pla-
ninstvu ni užival le sam, am-

pak je kot planinski mentor 
organiziral in vodil številne 
pohode z učenci osnovne 
šole, ki se še danes spominja-
jo lepih doživetij v njegovi 
družbi,« so poudarili v dru-
štvu. Prva leta delovanja dru-
štva so poleg tega zaznamo-
vali predvsem izleti v 
sredogorje in visokogorje ter 
markiranje planinskih poti, 
pripravljali pa so tudi kreso-
vanje na predvečer 1. maja in 

izobraževanje kadrov ter or-
ganizirali predavanja. »Dve 
leti po ustanovitvi so začeli s 
spominsko rekreativnimi po-
hodi na Blegoš, najprej sku-
paj s PD Žiri in Sovodenj, ka-
sneje pa v sodelovanju s PD 
Škofja Loka.« Z leti so aktiv-
nosti v društvu še širili – sre-
čanja planincev Poljanske do-
line na Gori so leta 1997 sicer 
zamrla, še vedno pa 2. janu-
arja organizirajo zimski po-
hod na Blegoš, so spomnili v 
društvu. Na obeh osnovnih 
šolah v občini delujeta pla-
ninska krožka, v katera vklju-
čujejo že vrtčevske otroke.
Na pobudo drugega predse-
dnika društva Marka Miklav-
čiča so leta 1978 s prostovolj-
nim delom začeli obnavljati 
gozdarsko kočo na Jelencih 
in jo preuredili v zavetišče za 
planince. »Že skoraj štiri de-
setletja daje prijetno zavetje 
številnim pohodnikom, ki so 
postreženi pijačo, dobijo pa 
tudi informacije o poteh in 
razmerah na Blegošu.« Zad-
nja leta tako člane društva 
poleg pohodov združuje tudi 
akcija Prijatelji Jelenc, ki le-
tos poteka že 12. leto.

Mateja Rant
Visoko – Na ponovoletnih 
srečanjih je župan Milan Ča-
dež v januarju po tradiciji 
gostil župnike in ravnateljici 
ter zdravstveno osebje, ki de-
lujejo v občini.
V Dvorcu Visoko je najprej 
sprejel zdravstveno osebje, ki 
dela v Zdravstveni postaji 
Gorenja vas. Župan se jim je 
zahvalil za dosedanje delo in 
ves trud, ki ga vlagajo v ra-
zvoj zdravstva v občini. 
»Naše redno druženje po no-

vem letu je potrdilo dobro so-
delovanje in skupaj smo ko-
vali načrte, na kakšen način 
ponuditi še več zdravstvene 
oskrbe našim občanom,« je 
poudaril župan in dodal, da 
je na vseh področjih ključ 
uspeha le v sodelovanju, sku-
pnem iskanju novih, še bolj-
ših rešitev. Tako je tudi na 
področju šolstva in duhovne 
oskrbe v občini, kar so potrdi-
li na sprejemu za ravnateljici 
in župnike v občini. Tudi 
njim se je zahvalil za njihov 
trud in dobro sodelovanje.

Mateja Rant

Ponovoletna srečanja 
z županom

Branko Franc Selak / Foto: Gorazd Kavčič

Ob zlatem jubileju društva so zaslužnim članom podelili priznanja. / Foto: Jure Ferlan

Sprejem za ravnatelje in župnike v Dvorcu Visoko  
/ Foto: arhiv občine
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Marmor Hotavlje danes velja za vodilno 
kamnoseško podjetje v jahtnem segmentu. 
Lani so ustvarili 19 milijonov evrov prometa 
z dodano vrednostjo 57 tisoč evrov na 
zaposlenega. V petih letih so se prihodki 
povečali za več kot 60 odstotkov.
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Spoštovane bralke in bralci 
Loškega glasa,
v februarju je na Občini Že-
lezniki potekal sestanek z 
direktorico Centra slepih, 
slabovidnih in starejših 
(CSSS) Škofja Loka Andrejo 
Valant in vodjo službe po-
moč na domu Natašo Kalan, 
kjer smo naslovili številne 
izzive, s katerimi se eni in 
drugi soočajo pri oskrbi na-
ših starejših.
Dom za starejše občane 
(DSO) v občini Železniki je 
zgodba z dolgo brado. V Že-
leznikih bi bilo, kot je znano 
že nekaj časa, najbolj smi-
selno graditi dislocirano 
enoto že obstoječega DSO z 
okvirno kapaciteto 60 oskr-
bovancev. Iz občine Železni-
ki je trenutno v CSS name-
ščenih 30 oskrbovancev, kar 
71 jih ima tam svojo vlogo za 
sprejem. S takšno enoto bi 
torej skorajda pokrili naše 
obstoječe potrebe, prav tako 
pa je po obstoječih pravilih 
takšna rešitev najbolj eko-
nomsko smiselna, tako za 
občino kot za oskrbovance.
Težavo je v občini Železniki 
že od začetka predstavljalo 
iskanje primerne lokacije. 
Ta mora biti blizu nekega 
središča, hkrati pa odmak-
njena od trušča in industri-
je. Tudi tu se kaže nekaj 
ustreznih možnosti, na obči-
ni smo vzpostavili že nekaj 
kontaktov, pa tudi opravili 
nekaj pogovorov.
Eden od največjih izzivov, s 
katerim pa se ne soočamo le 
na Škofjeloškem, temveč v 
celotni Sloveniji in tudi šir-
še, je seveda pomanjkanje 
usposobljenega kadra. Žal 
domovi za ostarele danes 
niso več to, kar so bili. Pros-
tor za sobivanje starejših, ki 
so še sposobni skrbeti sami 
zase, potrebujejo pa nekaj 
dodatne pomoči ali celo 
samo družbe sebi podobnih. 
Danes veliko oskrbovancev 
predstavljajo posamezniki, 
ki potrebujejo polno zdrav-
niško in drugo oskrbo. To 
seveda za seboj potegne več-
jo potrebo po usposoblje-
nem kadru, pa tudi financah 
in opremi. Da plač, ki so v 
sosednjih državah nepri-
merljivo višje, niti ne ome-
njamo. Optimalno bi bilo, če 
bi lahko v enoto DSO priva-
bili domači kader.
Vedno več ljudi se odloča 
tudi za opcijo zaposlitve 
osebnega asistenta. Kot 

osebni asistent lahko posa-
meznik ob skrbi za svojca 
prejema plačo, ki jo v takih 
primerih zagotovi država. 
Tudi to je, poleg zahtevnosti 
dela, eden od razlogov, da 
domovi postajajo manj zani-
mivi za zaposlitev.
Nekoliko manj poznana in 
razširjena opcija, ki bi jo lah-
ko uporabili tisti, ki pri vsa-
kodnevnih opravilih potre-
bujejo pomoč, pa prostora 
zanje v ustanovah ni, je sto-
ritev pomoči na domu. V 
Občini Železniki storitev po-
moči na domu koristi 22 
uporabnikov, nudita jo dva 
zaposlena. Obiščeta med 
osem in deset oseb na dan, 
povprečen obisk traja od pol 
do ene ure. Cena za uporab-
nika znaša pet evrov na uro, 
medtem ko ekonomska cena 
znaša kar petkrat več. V pro-
računu občine je za potrebe 
doplačil zagotovljenih 60 ti-
soč evrov. Za izvajanje po-
moči je zaposlenim na voljo 
tudi občinsko vozilo.
Izzivi torej ostajajo, se pa že 
kažejo nekatere rešitve. Žal 
je tudi po sprejetju novega 
Zakona o dolgotrajni oskrbi 
ostalo nekaj nejasnosti, saj 
se bodo nekatere predlaga-
ne storitve uvajale še do leta 
2025, s tem pa je veliko tež-
je napovedovati, kakšne 
bodo razmere in stanje v 
prihodnje.
Skrb za naše starejše ne sme 
ostati spregledana, ne glede 
na številne prepreke, s kate-
rimi se na občini soočamo. 
Iščemo rešitve, ki bi bile us-
merjene v posameznika, da 
bi se lahko ljudje sami odlo-
čali, kakšne pomoči si želijo. 
Nekateri si želijo ostati 
doma, drugi bivati v domu. 
Vsekakor pa morajo imeti 
pri tem prosto izbiro.

Marko Gasser, župan

Železniki – V sklopu druge 
faze projekta izboljšanja 
poplavne varnosti Železni-
kov na lokaciji pod Sušo v 
bližini Zalega Loga že pol-
drugo leto urejajo območje 
zadrževalnika vode. Za pot-
rebe gradnje je Direkcija RS 
za vode (DRSV) predvidela 
vnovično vzpostavitev občas-
nih kratkotrajnih popolnih 
zapor državne ceste čez de-
lovišče, in sicer za obdobje 
od 26. februarja do 30. apri-
la, z enakim režimom kot v 
preteklosti. Popolne zapore 
so predvidene od ponedeljka 
do petka od 9. do 10. ure in 
od 11. do 12. ure ter večkrat 
do 15 minut med 13. in 15. 
uro, ob sobotah pa med 10. 
in 15. uro – prav tako večkrat 
do 15 minut.
Župan Železnikov Marko 
Gasser upa, da bodo dela 
potekala bolj intenzivno kot 
v zadnjem obdobju ter da 
bosta nova cesta in most v 
območju zadrževalnika čim 
prej zgrajena. Želijo si na-
mreč, da bi promet čim prej 
stekel po novi cesti, s čimer 
se bodo rešili zapor in vo-
žnje po obstoječi dotrajani 
cesti. Prav tako si prizadeva-
jo za čimprejšnjo ureditev 
celotnega območja zadrže-
valnika, je pojasnil župan in 
dodal, da na DRSV upajo, 
da bo projekt končan do 
konca prihodnjega leta. 

Uredili bodo dvajset metrov 
visoko zemeljsko pregrado, 
ki bo lahko zadržala milijon 
kubičnih metrov vode, stru-
go Selške Sore in tri zadrže-
valnike proda s skupno ka-
paci te to  osem t isoč 
kubičnih metrov, predvideli 
pa so tudi prestavitve in no-
vogradnje cest v dolžini 1,7 
kilometra.

Prva faza se bliža koncu
Prva faza protipoplavnih 
ukrepov v Železnikih pa se 
po dobrih dveh letih bliža 
koncu. Končana bo spomla-
di. Izvajalec zaključuje še 
gradnjo mostu na Trnju in 
novega Dermotovega jezu, 

poteka pa tudi gradnja leve-
ga zidu ob strugi Selške 
Sore, ki ga gradijo v sklopu 
obvoznice mimo starega 
dela mesta.
V prvi fazi so na Selški Sori 
od Alplesovega jezu do Do-
lenčevega jezu izvedli okoli 
3,5 kilometra ureditev. Pog-
lobili so strugo in povečali 
prevodnost. Lotili so se pre-
nove treh jezov: Alplesove-
ga, Dermotovega in Dolen-
čevega. »Vzdolž skoraj 
celotne ureditve smo na 
obeh bregovih stabilizirali 
obstoječe zidove, porušili 
smo most v Ovčjo vas s sre-
dinskim opornikom, kamor 
se je lovilo plavje, in zgradili 

novega. Uredili smo staro 
mlinščico in krajinsko ure-
dili obvodni prostor v okolici 
Dermotovega in Dolenčeve-
ga jezu,« so navedli na 
DRSV. Protipoplavno so 
uredili še pritoke Prednja 
Smoleva (v dolžini 400 me-
trov), Češnjica (500 metrov) 
in Dašnica (1,3 kilometra), 
glavni ukrep pa je bil pove-
čanje prevodnosti in stabili-
zacija struge.
»Ureditve skozi Železnike, 
ki so v zaključni fazi, preva-
jajo okoli 190 kubičnih me-
trov vode, kar je projektiran 
pretok tudi za delovanje za-
drževalnika pod Sušo,« so 
razložili na DRSV.

Direkcija RS za vode je z včerajšnjim dnem napovedala vnovično vzpostavitev občasnih popolnih 
zapor državne ceste na območju gradnje zadrževalnika pod Sušo. Trajale naj bi do konca aprila.

Pod Sušo spet zapore

Ana Šubic

Železniki – Največja letošnja 
naložba v državne ceste v ob-
čini Železniki je izgradnja 
težko pričakovane obvozni-
ce, ki bo razbremenila staro 
trško jedro Železnikov, kjer 
promet poteka po ozki regio-
nalni cesti med hišami. 
Gradnja kilometer dolge 
nove ceste, ki bo potekala na 
levem obrežnem zidu Selške 

Sore, se je začela lani spo-
mladi, promet pa naj bi po 
njej stekel sredi letošnjega 
leta. Obvoznica bo stala dob-
rega 4,1 milijona evrov, od 
tega bo Direkcija RS za in-
frastrukturo (DRSI) zagoto-
vila blizu 3,7 milijona evrov, 
Občina Železniki pa približ-
no pol milijona evrov.
DRSI in občina bosta letos 
končala še en skupni pro-
jekt: okoli 2,7 milijona evrov 

vredno rekonstrukcijo ceste 
iz Loga do uvoza k ribiške-
mu domu na Rudnem. Ker 
določenih del pozimi zaradi 
nizkih temperatur ni bilo 
mogoče izvesti, je DRSI rok 
za izvedbo podaljšal do juni-
ja, kot kaže, pa bi bil dobrih 
šeststo metrov dolg odsek 
lahko končan že v aprilu.
Lotili so se tudi postopkov za 
ureditev pločnika v naselju 
Zali Log. »Razpis za gradnjo 

bo objavljen predvidoma še 
letos, gradnjo pa načrtujemo 
v letu 2025. Predvidena je 
ureditev površin za pešce ob 
vozišču, sanacija državne 
ceste, ureditev odvodnjava-
nja in avtobusnega postaja-
lišča,« so pojasnili na DRSI. 
Glede rekonstrukcije držav-
ne ceste skozi vas Sorica so 
razložili le, da je občina pri-
dobila projektno dokumen-
tacijo za izvedbo gradnje 
(PZI), da so z njo tudi podpi-
sali sporazum o sofinancira-
nju in da so pridobljena do-
kazila o razpolaganju z 
zemljišči. Pred leti je bilo 
govora tudi o obnovi držav-
ne ceste od Rotka proti Sori-
ški planini, a na DRSI pravi-
jo, da za rekonstrukcijo tega 
odseka ni odprte investicije. 
Navedli pa so, da naj bi se še 
ta mesec začela sanacija usa-
da in ceste Sorica–Petrovo 
Brdo v dolžini 40 metrov.
V občini Železniki težko ča-
kajo tudi na rekonstrukcijo 
državne ceste v Selško doli-
no na dobre tri kilometre 
dolgem odseku Podlubnik–
Praprotno, ki sicer sodi v 
škofjeloško občino. »V teku 
je priprava razpisne doku-
mentacije. Začetek gradbe-
nih del je predviden še letos, 
zaključek pa v letu 2026,« 
so pojasnili na DRSI.

Preverili smo, kakšne načrte ima letos država s cestami v občini Železniki.

Investicije v ceste

Ana Šubic

O oskrbi naših 
starejših

Gradnja obvoznice v Železnikih, ki bo umeščena na obrežni zid Selške Sore / Foto: Primož Pičulin

Na lokaciji pod Sušo v bližini Zalega Loga urejajo območje zadrževalnika, ki bo lahko 
zadržal milijon kubičnih metrov vode. / Foto: Simon Benedičič

O
BČ

IN
A

 Ž
EL

EZ
N

IK
I, 

ČE
ŠN

JI
CA

 4
8,

 Ž
EL

EZ
N

IK
I

Železniki, Selca – Javni zavod Ratitovec vabi na koncert, ki 
ga prirejajo ob dnevu žena. V soboto, 2. marca, ob 19. uri 
bodo v Športni dvorani Železniki gostili priljubljeno zasedbo 
Prifarski muzikanti, ki bo poskrbela za odlično vzdušje ob 
prepevanju njihovih najbolj znanih uspešnic. V soboto, 23. 
marca, ob 17. uri pa bo v Krekovi dvorani v župnišču v Selcih 
prireditev ob dnevu staršev. Prirejajo jo Župnija Selca, Kul-
turno društvo dr. Janez Ev. Krek in Javni zavod Ratitovec. 

Županov kotiček

Vabijo na koncert Prifarskih muzikantov in 
prireditev ob dnevu staršev

Marko Gasser
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Kadar srce najde srce
Na dobrodelnem koncertu Osnovne šole Železniki je pred polno športno dvorano nastopilo kar okoli 
170 otrok, ki so peli, plesali in igrali na inštrumente. Šolski sklad so obogatili s skoraj 2700 evri.

Železniki – Po nekajletnem 
premoru, ki ga je povzročil 
pojav covida-19, so na 
Osnovni šoli (OŠ) Železniki 
sredi februarja znova prire-
dili tradicionalni dobrodelni 
koncert Kadar srce najde 
srce. Tokratni je bil že osmi 
po vrsti, zaradi velikega šte-
vila nastopajočih pa so ga pr-
vič izvedli v Športni dvorani 
Železniki. Okoli 170 otrok je 
pred polno dvorano pokaza-
lo svoje talente: od petja, ple-
sa do igranja na inštrumen-
te. S koncertom so zbirali 
sredstva za šolski sklad, ki 
so ga obogatili za 2685 
evrov. »Prireditev je presegla 
naša pričakovanja, saj smo 
zbrali več sredstev, kot smo 
pričakovali. Vsak ton, ki smo 
ga slišali na koncertu, vsak 
gib prstov na inštrumentu 
in gib pri plesu je nosil spo-
ročilo veselja in ljubezni. 
Prav tako je vsak prispevek, 
namenjen za dobrodelnost, 
predstavljal korak k ustvarja-
nju sreče in podpore našim 
otrokom in učencem. Zato 
hvala vsem,« je poudarila 
ravnateljica Monika Čema-
žar.

Na koncertu so nastopili 
pevski zbori matične šole in 
vseh štirih podružnic, ki so 
bili združeni v en pevski 
zbor pod taktirko Marjete 
Naglič, zborovodkinje na 
šoli v Železnikih. Program 
je sestavila skupaj z zboro-
vodkinjami na podružnicah: 
Martino Peternelj (Davča), 
Natašo Vrhunc (Dražgoše), 
Petro Peternelj in Damijano 
Habjan (Selca) ter Katarino 

Benedik (Sorica), ki ji je po-
magala tudi učiteljica Polo-
na Pintar. Obsegal je ljudske 
ter umetne pesmi in skladbe 
slovenskih skladateljev. 
Zbor jih je zapel ob klavirski 
spremljavi Nagličeve in uči-
teljice Nike Dobrovoljc. Ob-
činstvo je prav tako uživalo v 
nastopih folklornih skupin, 
ki jih na OŠ Železniki vodi 
Andreja Bogataj Rant in v 
Selcih Sonja Čenčič. Zaple-
sali in zapeli so tudi otroci iz 
vrtčevske skupine Ptički pod 
vodstvom vzgojiteljice Darje 
Čufer, program pa so oboga-
tile še flavtistke železnikar-
skega oddelka Glasbene šole 
Škofja Loka pod mentor-
stvom profesorice Anje 
Fućak Dolinar. Za piko na i 
je zbor na koncu zapel še ob 
posebni glasbeni spremljavi: 
poleg Nike Dobrovoljc za 
klavirjem ga je spremljala še 
ravnateljica Monika Čema-
žar s flavto.
»Koncert je zelo lepo uspel. 
Čeprav bi v akustični dvorani 
prišel še bolj do izraza, pa se 
je tudi tu čutila zelo dobra 
energija. Vzdušje je bilo zelo 

domače. Otroci so bili na 
odru sproščeni, nastopili so z 
užitkom,« je bila zadovoljna 
zborovodkinja Marjeta Na-
glič. Poudarila je še, da je 
koncert potekal ob podpori 
Občine Železniki in Javnega 
zavoda Ratitovec ter da so k 
uspešni izvedbi pripomogli 
še mnogi drugi, ki so poskr-
beli za promocijo, sceno, 
ozvočenje … Pohvalila je tudi 
učenke, vključene v program 
Mednarodno priznanje za 
mlade Mepi, ki so napekle 
pecivo za vse nastopajoče.
Vsem sodelujočim pa je bil 
skupen plemenit namen. Z 
zbranimi sredstvi bodo v 
okviru šolskega sklada, ki ga 
je na prireditvi predstavila 
skrbnica Andreja Šolar, po-
magali otrokom, ki se sreču-
jejo z različnimi izzivi, in 
jim s tem omogočili udelež-
bo na dnevih dejavnosti ali 
šolah v naravi. Sredstva 
bodo uporabili tudi za na-
kup športnih rekvizitov in 
drugih didaktičnih pripo-
močkov, ki bodo učencem 
omogočili razvijanje znanja 
in ustvarjalnosti.

Ana Šubic

Po pestrih zimskih počitnicah Javni zavod Ratitovec osnovnošolske otroke že vabi na ustvarjalne 
kulturne torke, sredi marca pa začenja še četrtkove aktivnosti za starejše.

Dejavnosti za otroke in starejše

Železniki – Pod sloganom 
Ne za ekran, pridi k nam je 
Javni zavod Ratitovec (JZR) 
minuli teden pripravil pro-
gram, s katerim je otrokom 
polepšal zimske počitnice. 
»Na dejavnosti je prihajalo 
od 10 do 15 otrok na dan. 
Dva dneva so preživeli v 
športni dvorani, kjer so uga-
njali vse mogoče vragolije, ki 
jih taka dvorana nudi, tri dni 
pa na Čofotalnicah v baze-
nu,« je pojasnila koordina-
torka mladinskih dejavnosti 

v JZR Nina Možina. 
Po koncu počitnic začenjajo 
s torkovimi likovnimi 
ustvarjalnicami za otroke od 
8. leta dalje. Potekale bodo v 
tematskih sklopih po štiri 
srečanja in bodo del kultur-
nih torkov v mladinskem 
centru in Galeriji Kres, ki jo 
urejajo v avli bazena. Delav-
nice bodo v mladinskem 
centru, ki deluje v kletnih 
prostorih bazena, vsak torek 
med 13.30 in 15. uro – prvič 
že danes, 27. februarja. Za 
udeležbo so potrebne prijave 
na e-naslov sport.mladina@

jzr.si. Izdelke otrok bodo 
razstavljali v Galeriji Kres, 
praviloma vsak tretji torek v 
mesecu. »Naša glavna ideja 
je celostni pristop k ustvar-
jalnosti, kulturni dediščini 
in kulturni vzgoji. Od izdel-
ka do razstave,« je poudarila 
Možinova. Prvo razstavo 
bodo odprli 19. marca ob 
slovesnem odprtju Galerije 
Kres, kjer pričakujejo tudi 
ministra za delo, družino, 
socialne zadeve in enake 
možnosti Luko Mesca. Od-
prtje bo ob 17. uri, hkrati pa 
bo potekal še dan odprtih 

vrat osveženega mladinske-
ga centra.

Klepetalnice-ustvarjalnice 
za starejše
Sredi marca JZR uvaja še 
eno novost: Klepetalnice-
-ustvarjalnice za starejše. 
Prostore lokala v Športni 
dvorani Železniki bodo vsak 
četrtek dopoldne odprli za 
starejše prebivalce občine 
Železniki; prvič 14. marca. 
Ob 8. uri jih vabijo v kavar-
no, kjer bodo lahko poklepe-
tali, odigrali družabno igro 
ter negovali in širili socialno 

mrežo. Tam jim bo na raz-
polago tudi oseba, ki jim bo 
pomagala pri zagatah z mo-
bilnimi telefoni, računalniki 
in tablicami. Od 10. ure da-
lje pa se bodo sklopu progra-
mov lokalnega učnega sredi-
šča Ljudske univerze Škofja 
Loka, ki ga za občane finan-
cira Občina Železniki, pri-

družili neformalnim izobra-
ževanjem in delavnicam. 
Več informacij o vsebinah, 
ki bodo potekale ob četrtkih 
med 10. in predvidoma 12. 
uro, lahko zainteresirani do-
bijo na e-naslovu info@jzr.
si ali na spletni strani ljud-
ske univerze https://www.
lu-skofjaloka.si/.

Ana Šubic

Selca – Zgodovinar dr. 
Franc Kos se je rodil 24. de-
cembra 1853 v Selcih, umrl 
pa je 14. marca 1924 v Lju-
bljani. Kmalu bo minilo sto 
let od njegove smrti, jubilej 
pa bodo v Selški dolini za-
znamovali z več dogodki, ki 
jih prireja Javni zavod Rati-
tovec (JZR) v sodelovanju s 
Kulturnim društvom dr. Ja-
nez Ev. Krek Selca in tam-
kajšnjo podružnično šolo 
ter s KUD-om France Ko-
blar in Muzejskim dru-
štvom Železniki. »Dr. Franc 
Kos je utemeljitelj sloven-
skega znanstveno-kritične-

ga zgodovinopisja. Med 
drugim je raziskoval sre-
dnjeveško zgodovino škofje-
loškega območja in loškega 
gospostva, pri čemer smo 
prav lani zaznamovali 1050. 
obletnico njegove ustanovi-
tve. Dr. Kos je zelo razisko-
val freisinško loško gospo-
stvo. Napisal je tudi Done-
ske k zgodovini Škofje Loke 
in njenega okraja, ki so izšli 
pri Slovenski matici. Imel 
je sinova, ki sta bila zelo 

uspešna, oba akademika in 
profesorja, vsak na svojem 
področju: slikarja Gojmirja 
Antona Kosa in zgodovinar-
ja Milka Kosa, po katerem 
je poimenovan zgodovinski 
inštitut. Gre za znamenito 
družino,« je pojasnila direk-
torica JZR Andreja Ravni-
har Megušar.
Prav na stoto obletnico smr-
ti dr. Franca Kosa, v četrtek, 
14. marca, ob 18.30 bo v spo-
minskem parku v Selcih ko-
memoracija s polaganjem 
venca k njegovemu doprsne-
mu kipu, na kateri pričaku-
jejo tudi predsednika držav-
nega sveta Marka Lotriča. 
Ob 19. uri bo v Krekovem 

domu v Selcih še slovesnost 
s predavanjem zgodovinarja 
ddr. Igorja Grdine. Nato 
bodo 5. aprila v galeriji Mu-
zeja Železniki odprli razsta-
vo fotografske zapuščine 
Gojmirja Antona Kosa, 12. 
aprila pa bo sledil še strokov-
ni posvet o rodbini Kos. Na 
posvetu bodo gostili pred-
stavnike Slovenske matice, 
inštituta Milka Kosa in Lo-
škega muzeja, slavnostni go-
vor pa bo imel Marko Lotrič.

Ana Šubic

Poklonili se bodo 
dr. Francu Kosu

V množici nastopajočih otrok so bili tudi mladi folklorniki. / Foto: Simon Benedičič

Zbor je v zadnji točki zapel ob posebni spremljavi: poleg 
učiteljice Nike Dobrovoljc za klavirjem ga je spremljala še 
ravnateljica Monika Čemažar s flavto. / Foto: Simon Benedičič

Počitniške Čofotalnice v plavalnem bazenu

Doprsni kip dr. Franca Kosa v spominskem parku v Selcih 
/ Foto: Primož Pičulin
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Marca in aprila se obetajo dogodki ob stoti 
obletnici smrti zgodovinarja dr. Franca Kosa, 
rojaka iz Selc.
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Žiri – Za naslov proslave so 
si izposodili kar prvi verz pe-
smi Franca Kopača, objavlje-
ne v prvi številki Žirovskega 
občasnika leta 1980. Spo-
min nanj so obudili skozi 
oči njegovih prijateljev in so-
dobnikov ter skozi njegovo 
poezijo, Kopačeva ustvarjal-
nost je prišla do izraza tudi v 
slavnostnem nagovoru An-
tona Mlinarja. »Proslavo, 
posvečeno tako bogatemu 
življenju, kot je bilo življenje 
Franca Kopača, je lahko za-
snovati, saj smo imeli od 
kod zajemati,« je ob tem po-
udarila Maja Justin Jerman.
Miha Naglič in Franc Te-
melj sta spregovorila o prija-
teljstvu in skupnih podvigih 
s Francem Kopačem, kot no-
gometnega navdušenca in 
trenerja sta ga predstavila 
Alojz Demšar in Janko 
Demšar, kot košarkarja pa 

Ciril Erznožnik. »Vsi ome-
njeni so imeli težavo, kako v 
kratkem času z dovolj ustre-
zno zgodbo ali anekdoto za-
objeti tako bogato življenje, 

kako ponazoriti, kakšen za-
nesenjak, navdušenec in ta-
lent je bil Franc, kateregako-
li področja se je že lotil,« je 
poudarila Maja Justin Jer-

man. V nadaljevanju je 
Tončka Stanonik predstavila 
Kopačevo poezijo, s katero 
so v kulturnem programu 
prepletli celoten večer.

Pridi na proslavo nekega srca so naslovili prireditev ob kulturnem prazniku v Žireh, na kateri so se 
spomnili pokojnega žirovskega pesnika Franca Kopača, ki bi oktobra lani praznoval sedemdeset let.

V spomin Franca Kopača

Mateja Rant

Februar je mesec kulture. Ta 
je bila in bo, niso je uničile 
ne vojne ne epidemija in ne 
drugi vplivi. Žirovci smo zna-
ni kot ljubitelji kulture in 
imamo raznovrstne ustvarjal-
ce, letos pa so se naši prosto-
voljni kulturni delavci še po-
sebno potrudili. Malokatera 
občina s pet tisoč prebivalci 
se lahko pohvali s tako boga-
to zabeleženo zgodovinsko in 
kulturno dediščino ter z nji-
ma povezano dejavnostjo.
Že v začetku meseca smo v 
Galeriji DPD Svoboda odpr-
li zanimivo razstavo Sreča-
nje treh notranjih potovanj v 
jeziku likovnega sveta aka-
demsko izobraženih ume-
tnikov, domačinke Katje Bo-
gataj, Kraševca Giga de Brea 
in kiparja iz Škofje Loke Ma-
teja Plestenjaka, ki so vsak 
na svoj način prikazali svoj 
umetniški opus. Po dolgih 
letih smo organizirali tudi 
proslavo ob kulturnem pra-
zniku, na kateri so sodelova-
li številni domačini. Posve-
čena je bila našemu mnogo 
prezgodaj preminulemu 
športniku, pesniku in domo-
ljubu Francu Kopaču. Kultu-
ra smo vsi, tudi preprosti do-
mačini, zato ni nujno, da 
opevamo v širši javnosti po-
znane ustvarjalce in da se iz-
ražamo skozi velike in drage 
predstave. Dovolj so prepro-
sta ideja, prijaznost in pri-
pravljenost sodelovati. In to 
znamo in zmoremo vsi, 
Franc Kopač pa nam je lah-
ko lep zgled. Na dan prazni-
ka si je bilo mogoče v dvora-
ni ogledati še abonmajsko 
predstavo Čudež.
Imeli smo tudi prijetno in 
razigrano pustno praznova-
nje. Turistično društvo Žiri 
je v sodelovanju z vzgojitelji-
cami in Pihalnim orkestrom 
Alpina Žiri ter žirovskimi 
mažoretkami popestrilo do-
gajanje in skupaj s številni-
mi maškarami, sicer v dežju 
in nekoliko slabšem vreme-
nu, preganjalo zimo.
Velik dogodek je bila pred-
stavitev Žirovskega slovarja, 
katerega avtorja sta rojakinja 
Ljudmila Bokal in Martin 
Eniko. Le avtorja in nekateri 
bližnji vedo, koliko požrtvo-
valnosti, strpnosti, vztrajno-
sti in znanja je bilo potreb-
nih, da je izšlo delo, ki je 
enkratno v slovenskem pro-
storu. Pomembno je pred-
vsem zaradi zapisa številnih 
žirovskih besed in natančne-
ga pojasnjevanja njihovega 
pomena. Avtorja sta skupaj s 
številnimi sodelavci od leta 
2015 dejavno zbirala gradivo 
in ga pripravljala za objavo. 
Korenine slovarja segajo v 
sedemdeseta leta, ko je bese-

de začela zbirati naša rojaki-
nja in častna občanka ddr. 
Marija Stanonik.
Za nekoliko drugačno pope-
stritev meseca kulture so po-
skrbeli člani Glasbenega 
društva Frekvenca, ki so z 
organizacijo standup kome-
dije napolnili Športno dvora-
no Žiri. Smeha in veselja 
polna dvorana je zaživela, 
kar je ponoven dokaz, da 
lahko prostor služi tudi kul-
turi in zabavi. V galeriji mu-
zeja je bila razstava fotogra-
fij ljudi in obrazov iz Svete 
dežele avtorja Mirka Robba. 
V sliki in besedi so se obi-
skovalci preselili na Bližnji 
vzhod in z Boštjanom Per-
netom iskali odgovor na 
vprašanje, ali bo vojna.
V prvih mesecih leta se vrsti-
jo tudi občni zbori in dru-
štvena druženja. Lepo je, ko 
slišim, koliko dejavnosti in 
prostovoljnih ur številni po-
samezniki posvetijo družbe-
no koristnim projektom. 
Občina podpira to delo, zato 
v proračunu vsako leto zago-
tovi nekaj finančnih sred-
stev. Tudi v marcu se nam 
obetajo novi kulturni dogod-
ki. Že 2. marca bo odprta 
razstava naše rojakinje aka-
demske slikarke Barbare Ka-
stelec, isti večer pa se bomo 
lahko sprostili ob glasbi na 
jubilejnem koncertu prazno-
vanja 60-letnice Moškega 
pevskega zbora Žiri z dekle-
ti pevske skupine Addbeat. 
V sredo, 6. marca, pa bomo 
gostili Boruta Pahorja s 
predstavitvijo knjige Zmaga 
je začetek.
Prve spomladanske cvetice 
že kukajo na plan, dnevi po-
stajajo daljši in včasih že za-
piha pomladni vetrič. Otroci 
nabirajo rožice, ki bodo go-
tovo polepšale dan njihovim 
mamicam, babicam in te-
tam. Drage žene, ob vaših 
praznikih vam želim lepo 
praznovanje, polno presene-
čenj, ter da si vzamete čas 
zase in za tisto, kar imate 
najraje.

Franci Kranjc, župan

Žiri – Na natečaj Mesta >> 
mestom, ki ga IPoP – Inšti-
tut za politike prostora raz-
pisuje z namenom poudar-
janja dobrih praks s podro-
čja trajnostnega urbanega 
razvoja, se je v imenu pro-
jektnih partnerjev projekta 
Lesni feniks prijavila Občina 
Žiri. Projekt ponovne upora-
be lesa je sicer povezal Obči-
no Žiri, Šolski center Škofja 
Loka in podjetje M Sora ter 
Ekologe brez meja, Razvoj-
no agencijo Sora in Lokatur. 
V okviru projekta, podprtega 
z evropskimi sredstvi, so iz 
odsluženega lesa izdelali 
klopi in drugo leseno urba-
no opremo, s katero so opre-
mili središče Žirov in kopali-
šče Pustotnik. Na natečaju 
IPoP je bil projekt izbran 
med izpostavljene pozitivne 
prakse. »Ponosni in veseli 
smo, da projekt odmeva tudi 
po svojem uradnem zaključ-
ku,« so ob tem poudarili na 
Občini Žiri.
Razpis za dobre prakse traj-
nostnega urbanega razvoja 
Mesta >> mestom je potekal 
med oktobrom in decem-
brom lani. S pozivom so is-
kali inovativne prakse in 
nove rešitve, s katerimi obči-
ne, javna podjetja in regio-
nalne razvojne agencije re-
šujejo izzive v svojem 
lokalnem okolju in poudar-
jajo aktualne tematike, ki so 
relevantne tudi za druge slo-
venske občine. Ocenjevalna 
skupina, ki so jo sestavljali 

Tomaž Miklavčič z ministr-
stva za naravne vire in pro-
stor, Ana Plavčak iz Skupno-
sti občin Slovenije ter Petra 
Očkerl in Nina Plevnik iz 
IPoP, so pregledali in oceni-
li ustreznost devetih prispe-
lih prijav ter na koncu izbra-
li šest dobrih praks. »Zaradi 
manjšega števila prijav se je 
komisija odločila, da nabor 
dopolni z dodatnimi praksa-
mi po lastni presoji,« so ob 
tem pojasnili na IPoP. Izbra-
ne prakse bodo med drugim 
vključili v že četrti katalog 
dobrih praks trajnostnega 
urbanega razvoja Mesta >> 
mestom. Na ta način želijo 
razširiti poznavanje dobrih 
praks trajnostnega urbanega 

razvoja in slovenske občine 
navdihniti, da se same lotijo 
podobnih pristopov. V tokra-
tni katalog bodo vključili 
tudi projekt Lesni feniks, v 
okviru katerega so lesne 
ostanke in odslužen les, ki 
sicer v veliki večini primerov 
konča na odlagališčih ali v 
domačih in industrijskih pe-
čeh, predelali v urbano opre-
mo. Nagrajene dobre prakse 
bodo predstavili tudi na sej-
mu Mesta mestom.
»Globoko verjamemo v iz-
menjavo dobrih praks, zato 
si želimo dobre prakse anali-
zirati in izpostaviti ter z nji-
mi navdihniti druge,« so ob 
tem še poudarili v IPoP in 
dodali, da obenem želijo ti-

ste, ki imajo manj kapacitet 
za razvijanje novosti, opre-
miti s potrebnimi znanji, ki 
jih lahko uporabijo v svojem 
okolju. »V zadnjih letih se 
slovenske občine intenzivno 
ukvarjajo z nekaj perečimi 
problemi. Odzvale so se na 
pandemijo in še vedno na-
slavljajo njene posledice. 
Vse bolj nujno se zdi obliko-
vanje ukrepov za blaženje in 
prilagajanje na podnebne 
spremembe, katerih učinki 
se vse bolj silovito kažejo 
tudi v našem okolju.« Pri 
tem po tujih zgledih in izha-
jajoč iz lokalnih virov občine 
razvijajo inovativne prakse 
in nove rešitve, še dodajajo v 
IPoP.

Projekt Lesni feniks, v sklopu katerega so se ukvarjali z razvojem urbane opreme iz odsluženega lesa, 
je postal eden izmed šestih nagrajenih praks v izboru natečaja Mesta >> mestom.

Lesni feniks še odmeva

Mateja Rant

Mesec kulture

V okviru projekta Lesni feniks je iz odsluženega lesa nastala urbana oprema. / Foto: Tanja Mlinar
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Županov kotiček

Celoten večer so prepletli s poezijo Franca Kopača. / Foto: Tanja Mlinar

Franci Kranjc / Foto: Tina Dokl

Žiri – Na občinski spletni strani je objavljena povezava do 
ankete, s katero preverjajo zadovoljstvo občanov z varstvom 
okolja v občini Žiri. Kot so pojasnili na občini, bodo z izpol-
nitvijo ankete občani študentki pomagali pri raziskavi za 
diplomsko delo, občini pa omogočili izboljšanje storitev.

Anketa o varstvu okolja
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Druženje ob ubranem petju
Čeprav začetki organiziranega zborovskega petja na Žirovskem segajo že v začetek dvajsetega stoletja, pa je Moški pevski zbor Alpina edini posvetni 
pevski zbor na Žirovskem, ki deluje neprekinjeno šestdeset let. Obletnico bodo zaznamovali z dvema koncertoma v začetku marca.

Žiri – Moški pevski zbor 
(MoPZ) Alpina je šestdese-
tletnico neprekinjenega de-
lovanja zaznamoval že na 
slavnostnem občnem zboru 
v januarju, jubilej pa bodo 
proslavili še z dvema koncer-
toma v kinodvorani v Žireh 
2. in 3. marca. Zbor je pred 
šestdesetimi leti nastal na 
pobudo nekaterih članov ko-
lektiva tovarne Alpina, veči-
na katerih je bila tedaj zapo-
slena v prikrojevalnici. Prva 
vaja zbora je bila na praznik 
svetih treh kraljev, 6. januar-
ja 1964. Zbor je do danes 
ohranil ime podjetja Alpina, 
saj so njegov obstoj dolga 
leta omogočali predvsem za-
posleni v Alpini in mnogi še 
danes delež svoje plače na-

menijo za financiranje zbo-
ra, je pojasnil Primož Erzno-
žnik, zdaj že nekdanji pred-
sednik MoPZ Alpina. Po 
petnajstih letih vodenja zbo-
ra ga je januarja nasledil 
Nace Zajc, za podpredsedni-
ka so imenovali Petra Malo-
vašiča, za blagajnika pa Ale-
ša Sovinca. Člana upravnega 
odbora sta postala Roman 
Trček in Primož Erznožnik.
V zboru so se namreč odlo-
čili, da je čas za menjavo ge-
neracij, tako da iščejo zame-
njavo tudi za umetniškega 
vodjo Andreja Žaklja, ki je to 
vlogo opravljal kar 34 let, do 
lanskega junija. Na koncertu 
ob jubileju bodo tako z zbo-
rom na odru kar tri zboro-
vodje, s katerimi so v prete-
klosti že sodelovali: Neža 
Erznožnik, Gorazd Pintar in 

Ajda Tušar; za slednjo upa-
jo, da bo v prihodnje prevze-
la umetniško vodenje zbora. 
V zboru je ta čas aktivnih 24 
pevcev, starostna struktura 
pa je zelo pisana: najmlajši 
pevec je star 18, najstarejši 
pa 70 let. Železni repertoar 
zbora ostajajo domoljubne 
in slovenske narodne pesmi, 
dodali pa so še zabavne 
skladbe, slovenske in tuje. 
»Radi poudarjamo, da ohra-
njamo slovensko ljudsko pe-
sem, saj je to po mojem 
mnenju poslanstvo vsakega 
zbora, vendar je krog poslu-
šalcev teh pesmi precej 
ozek. Zato smo se odločili, 
da stopimo v stik s skladate-
lji, ki bi za nas priredili 
skladbe zabavnega žanra,« 
je pojasnil Žakelj. Za pevske 
revije in tekmovanja študira-

jo tudi skladbe višje umetni-
ške vrednosti. »Načrtno vsa-
ko leto izbiram vse težje 

skladbe, saj tako postopoma 
dvigamo kakovost, kar je bil 
tudi moj cilj, ko sem prevzel 
vodenje zbora.« To se je po-
kazalo tudi na regijskih tek-
movanjih pevskih zborov, ki 
jih prireja Javni sklad RS za 
kulturne dejavnosti, saj so 
napredovali od bronastega 
pa vse do zlatega priznanja, 
ki so ga prejeli leta 2018. 
»Lahko rečemo, da je bil to 
vrhunec delovanja našega 
zbora na tekmovalnem po-
dročju. Tega leta smo na-
mreč prejeli tudi posebno 
priznanje za najboljšo izved-
bo sodobne skladbe, napisa-
ne po letu 2000, in sicer za 
skladbo Klobuki v priredbi 
Tadeje Vulc.«

Na januarskem slavnostnem 
občnem zboru so podelili 
tudi Gallusove značke in pri-
znanja. Najvišji priznanji so 
izročili Andreju Žaklju in 
Mirku Cankarju, in sicer ča-
stno Gallusovo priznanje za 
40 ali več let neprekinjenega 
dela v zborovski dejavnosti. 
Tako Erznožnik kot Žakelj 
verjameta, da bo zbor tudi 
pod novim vodstvom in z no-
vimi pevci nadgrajeval dose-
danje delo. »Vedno pa so do-
brodošli tudi novi pevci, prav 
vsakega lepo sprejmemo,« 
sta še poudarila, Erznožnik 
pa je dodal: »Petje v pevskem 
zboru ima neizpodbitno soci-
alno noto: precej zabavnejše 
je v družbi prijateljev.«

Mateja Rant

V galeriji DPD Svoboda je že ves mesec na ogled razstava likovnih del treh umetnikov, domačinke 
kiparke Katje Bogataj, kiparja Mateja Plestenjaka iz Škofje Loke in slikarja Giga de Brea z Goriškega.

Slikar, kiparka in kipar

Žiri – Domačinka, akadem-
ska kiparka Katja Bogataj, 
tudi pobudnica in organiza-
torka te razstave, si galerijo 
DPD Svoboda tokrat deli z 
dvema umetniškima kolego-
ma, akademskim kiparjem 
Matejem Plestenjakom iz 
Škofje Loke in gostom z Go-
riškega, akademskim slikar-
jem Gigom de Breo.
Gre za tri prepoznavne ume-
tnike dokaj različnih ustvar-
jalnih poti, predvsem pa 
zelo samosvojih umetniških 
izrazov. »Vsak od predsta-
vljenih avtorjev živi in 
ustvarja v svoji intimni oazi, 
v kateri se počuti povsem su-
verenega, v tej ustvarjalni 
oazi pa lahko tudi največ do-
seže,« je v uvodu poudarila 
umetnostna zgodovinarka 
Anamarija Stibilj Šajn ter 
dodala, da gre za tri umetni-
ke, ki svojo samosvojost go-
jijo na način, da črpajo iz 
svoje notranjosti, iz svojih 
notranjih svetov. Zato tudi 

naslov razstave Srečanje 
treh notranjih potovanj v je-
ziku likovnega sveta.
Katja Bogataj na razstavi 
predstavlja nekaj kiparskih 
del iz zadnjega ustvarjalnega 
obdobja, kot sama poudari, 
pa je pripravila tudi nekaj 
večmedijskih vsebin, ki so 

preplet njenega sodelovanja 
z videoprodukcijo v produk-
cijski hiši D.K. Videopro-
dukcija.
»Svojo pot je našel v svetu 
krajinskih prostranstev. Ko 
gledamo njegove slike, če-
prav vidimo neko krajinsko 
tektoniko in čutimo neka-

kšen krajinski obraz, hkrati 
njegovih pokrajin vendarle 
ne moremo primerjati z re-
sničnimi. To je tudi avtor-
jev ustvarjalni cilj,« Giga de 
Breo in njegova dela pred-
stavi Anamarija Stibilj 
Šajn. Matej Plestenjak pa je 
na ogled postavil kovinske 
skulpture s podobami žival-
skega sveta. »V komponira-
njih različnih oblik, gradni-
kov in materialov avtor 
kaže svojo izjemno domi-
selnost, hkrati pa je v nje-
govih delih prisotno tudi 
mnogo simbolike,« o nje-
govih delih pove umetno-
stna zgodovinarka.
Da gre za ustvarjalce različ-
nih darov, so likovniki pred 
polno dvorano obiskovalcev 
pokazali tudi v glasbenem 
nastopu. Najprej so se izka-
zali s poezijo, potem pa še v 
prav posebni glasbeni točki, 
v kateri je Katja Bogataj zai-
grala na kristalne posode, 
Gigo de Brea je sedel za pia-
nino, Matej Plestenjak pa je 
v roke vzel drumlico.

Igor Kavčič

Žiri – Na pustno soboto so v 
Turističnem društvu Žiri v 
sodelovanju z vzgojiteljica-
mi iz vrtca pri OŠ Žiri tudi 
letos pripravili pustno po-
vorko in rajanje za male in 
velike maškare. V središču 
Žirov so jim omogočili zaba-
vo ob veseli glasbi.
»Dogodek je bil namenjen 
predvsem otrokom, ki se že-
lijo poistovetiti s svojimi 
knjižnimi in drugimi juna-
ki, ki želijo z masko pokaza-
ti svojo supermoč, energijo, 

nežnost …« je poudarila 
Neva Šink iz TD Žiri in do-
dala, da je plesne animacije 
tokrat vodila skupina pisa-
nih in razigranih klovnov. 
»Prav tako smo se razveseli-
li tudi vseh velikih maškar, 
ki so s svojimi maskami spo-
mnile na minule najaktual-
nejše osebe ali dogodke.« 
Kot že prejšnja leta je pu-
stno rajanje spremljal Pihal-
ni orkester Alpina Žiri, ki so 
se mu pridružile še žirovske 
mažoretke. Maškare so se 
lahko posladkale s krofi in 
ogrele čajem.

Mateja Rant

V dežju preganjali zimo

Moški pevski zbor Alpina Žiri / Foto: Gorazd Kavčič

Andrej Žakelj je bil kar 34 let umetniški vodja zbora.  
/ Foto: Tanja Mlinar

Tri različne umetniške poti na skupni postaji: Gigo de 
Brea, Katja Bogataj in Matej Plestenjak / Foto: Darjan Kacin

Pustno rajanje v središču Žirov / Foto: Tanja Mlinar

Primož Erznožnik (levo) je januarja vodenje zbora predal 
svojemu nasledniku. / Foto: Tanja Mlinar
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V sredo in četrtek bo na Loškem odru znova na sporedu drama Agata Visoška avtorice in režiserke 
Tatjane Peršuh z odličnim domačim gledališkim ansamblom.

Škofja Loka – Predstava 
Agata Visoška je drugačna, 
kot smo jih bili doslej vajeni 
na Loškem odru. Ekipi ene-
ga najboljših ljubiteljskih 
gledališč v državi se je ure-
sničila dolgoletna želja v 
svojo sredino pripeljati reži-
serko – Tatjano Peršuh. S 
seboj je prinesla tudi besedi-
lo Agata Visoška, ki so ga 
premierno uprizorili lani ok-
tobra, po nekaj abonmajskih 
ponovitvah pa si predstavo 
znova lahko ogledate jutri, v 
sredo, 28. februarja, in na-
slednji dan, v četrtek, 29. fe-
bruarja, obakrat ob 19.30 v 
dvorani Loškega odra.
»Vsebinsko je projekt zasno-
van na Tavčarjevi Visoški 
kroniki, natančneje na po-
glavju 'Krvava rihta' (sojenje 
Agati). Situacija je postavlje-
na na večer pred sodbo. Vsi 
liki so povzeti po Tavčarju, 
vendar so postavljeni v novo 
situacijo. Skozi novonastali 

simbolični mikrokozmos 
neke družbene ureditve od-
piramo ključno vprašanje, 
vprašanje pozicije moči. Kaj 

pomeni moč in oblast? Kaj 
jo motivira in poganja? Ali 
oblast resnično kvari?« so v 
predstavi o devetih moških o 

eni ženski, predvsem pa o 
družbi, nekdanji in še vedno 
tudi današnji, zapisali na Lo-
škem odru.

Igor Kavčič
Škofja Loka – V Sokolskem 
domu, v soboto, 9. marca, 
ob 10. uri, vabijo v prav po-
sebno izdajo Otroškega glas-
benega abonmaja. V goste 
prihajata vsestranska glasbe-
nika Boštjan Gombač in nje-
gov kolega, pevec in multiin-

strumentalist Jan Tomšič. S 
svojim glasom, glasbo in 
glasbili bosta otroke, mladi-
no pa tudi odrasle popeljala 
na pot okrog sveta, saj bosta 
predstavljala glasbila in glas-
be z vsega sveta.
Jan in Boštjan sta nadvse 
kreativna glasbenika, ki na 

koncertih največkrat igrata 
na več različnih glasbil, saj 
pravita, da lahko tako najhi-
treje prepotujeta ves svet. V 
dobri šolski uri trajajočem 
koncertu za otroke vas bosta 
z zvokom rekonstrukcije naj-
starejšega glasbila na svetu 
popeljala iz Slovenije v Afri-
ko, do Indije in nazaj, čez kar 

nekaj evropskih držav, pot ju 
bo zanesla tudi čez lužo – v 
Ameriko. Koncert pa bo za-
nimiv še zato, ker bosta sku-
paj z otroki poskusila, kako 
lahko samo s pomočjo telesa 
in glasu poustvarimo zvok 
gozda, vetra, žuborenje poto-
ka, dežja in ptic.

Igor Kavčič

Glasbe sveta

Predanost odlične ekipe Loškega odra igri se odraža skozi vso predstavo. / Foto: Aljaž Hafner

Boštjan Gombač in Jan Tomšič / Foto: Arhiv Sokolski Dom

Znova Agata Visoška

AH VRTAČ – najboljša izbira  
tudi za servis starejših vozil,  
ob servisiranju pri nas nudimo  
delna kritja stroškov ob okvarah 
tudi do 10 let. Lepo vabljeni!

Plačilo letne naročnine se zares splača! 

E N K R A T  P L A Č A T E ,  S T O P E T K R A T  P R E J M E T E ! 

Pri plačilu letne naročnine prihranite 25 odstotkov, to pomeni, da časopis  
kar tri mesece prejemate brezplačno! Izognete se še mesečnemu plačilu položnic  
(in provizije) in prejmete darilo s praktičnimi izdelki. 

Letna naročnina za fizične osebe za leto 2024 s popustom znaša 208,57 evra, prihranek pa kar 69,53 evra!

Spremembo načina plačevanja nam čim prej sporočite na tel. št. 04/201 42 41 ali 04/201 42 00 
vsak delavnik od 8. do 15. ure ali po e-pošti na narocnine@g-glas.si.

Pridružite se naši pozitivno naravnani druščini naročnikov, veseli vas bomo!

tel.: 04 518 45 00, gsm: 031 681 275, e-pošta: info@obrtnik.si

Storitve:  prenova stanovanjskih in poslovnih  
prostorov  hitra in kvalitetna prenova kopalnic  
 tlakovanje dvorišč  energetske prenove objektov
Trgovina:  vinil plošče, keramika, topli podi, 
parketi  kopalniška oprema  gradbeni material in 
orodje  lepila, laki in olja za parket
Svetovanje:  projektiranje  ideje  načrti

POPUSTI NA VSE TALNE OBLOGE, SANITARNO OPREMO DO 15%

Marčevski Otroški glasbeni abonma v Sokolskem 
domu bo v znamenju Glasb sveta z Janom 
Tomšičem in Boštjanom Gombačem.

Škofja Loka – V sredo, 13. marca, se bo ob 19. uri v Škopar-
jevi hiši začel pripovedni večer Boštjana Napotnika. Prepo-
znaven radijski voditelj – svojo pot je začel kot spiker na 
Raidu Študent –, gledališki improvizator in mojster govorje-
ne besede, je skozi pripovedovalske večere ekipe Za 2 groša 
fantazije razvil prepoznaven pripovedovalski slog, pri kate-
rem od originalne pravljice po navadi pusti nedotaknjeno le 
okostje, vse ostalo pa impulzivno remiksa z aktualno pop-
kulturno robo. Včasih celo s srečnim koncem.

Pripovedke ob peči: Boštjan Napotnik
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Škofja Loka – V sredo, 13. 
marca, bo v okviru Kristalne-
ga abonmaja v Sokolskem 
domu nastopil APZ Mari-
bor. Zbor, ki letos praznuje 
50-letnico obstoja, se bo 

predstavil z izvirnim progra-
mom Zvočne skice, ki ne bo 
le glasbeno obarvan, ampak 
bo temeljil na prepletanju 
zvočnih in vizualnih ele-
mentov. Zvočno bo zbor 

upodobil, izvedel in demon-
striral skladbe, katerih 
osnovna ideja je kreativen in 
razgiban grafičen zapis. Na-
men koncerta je z zvokom 
odrsko naslikati vizualno 
umetnino. Koncertni pro-
gram bodo sestavljale sklad-
be, ki ustrezajo tematiki vi-
zualnih skladb. Za atraktiv-
nejši učinek bodo partiture 
izvajanih skladb projicirane 

med izvajanjem na platnu. 
Obiskovalci koncerta bodo s 
tem lahko celostno izkusili 
povezanost odrskih umetno-
sti. Vrhunec koncerta bo 
nema videoanimacija, h ka-
teri bodo sami oblikovali 
zvočno podlago na osnovi 
zarisane improvizacije. Kon-
cert se bo začel ob 19.30, pol 
ure prej pa bo na sporedu še 
pogovor z glasbeniki.

V Kristalni abonma prihaja Akademski pevski zbor Maribor pod vodstvom 
dirigentke Tadeje Vulc. Na koncertu z naslovom Zvočne skice bo zbor 
vokalno povezoval z vizualnim.

Igor Kavčič

STRAHINJ 99, 4202 NAKLO, www.bc-naklo.si 

TRENDI V FLORISTIKI: NARAVNI MATERIALI IN RAZLIČNE BARVE
Biotehniški center Naklo je v začetku februarja gostil dogodek Trendi v floristiki. Gre za največji izobraževalni dogodek za cvetličarje,  
vrtnarje in aranžerje, ki v Biotehniški center Naklo vsako leto privabi zaposlene na področju cvetličarske in oblikovalske stroke.
Na največji floristični dogodek v Sloveniji, 
ki je v letošnjem letu praznoval že 14 let, 
smo tokrat povabili cvetličarskega mojstra 
iz Španije Alexa Seguro Arano. Poleg novo-
sti na področju oblikovanja cvetja je pose-
bej poudaril ustvarjalnost in iskanje idej v 
naravi. Ta nam ponuja številne možnosti, 
barvne spektre in zgled za oblikovanje 
cvetličnih kreacij. Trend, ki ga poudarjamo 
danes, je, da sledimo naravnim materia-
lom, trajnosti in uporabi vsega, kar lahko 
naberemo v naravi. V izdelkih so se tako 
znašle trave, suhi materiali in različne bar-
ve, čeprav smo pred leti trdili, da se mnoge 
ne skladajo in tepejo med seboj. Sam za-
govarja uporabo barvnega kroga, ki nam 
lahko služi za primerjavo in skladnost upo-
rabe cvetja v aranžmaju, šopku in vseh dru-
gih dekoracijah. V zadnjem času smo priča 
uporabi številnih dodatnih materialov, ki 
se pojavljajo v dekoracijah, kot so trakovi, 
darilne vrečke, les in podobno. Na ta način 
pustimo ustvarjalnosti prosto pot pri obli-
kovanju končnega izdelka. 
Vsako leto, vse od leta 2011, dogodek za-
znamuje florist (letos je bil to Segura Ara-
na), ki nakaže smernice v oblikovanju s 
cvetjem ter med predstavitvijo poudari 

številne novosti na tem področju. V vseh 
teh letih smo tako gostili številne floristič-
ne mojstre iz Nizozemske, Španije, Hrva-
ške, Nemčije, Italije, Švedske, Francije in 
Madžarske. Na dogodku, ki tradicionalno 

poteka v nedeljo, ko so cvetličarji prosti, 
tako predstavimo novosti, kot so barve in 
sorte cvetja ter različni materiali, ki jih lah-
ko vkomponiramo v izdelke. Teh je vsako 
leto več. Od okrasnega papirja do volne, 

stekla, trakov in podobno. Pridobljena 
spoz nanja o novih tehnikah in številne 
druge novosti lahko udeleženci vnašajo v 
svoje vsakdanje delo. Dogodek pa vsako 
leto privabi številne cvetličarje, aranžerje 
in vrtnarje iz domovine in tujine.
V Biotehniškem centru Naklo se zavedamo, 
da neformalna izobraževanja na področju 
floristike predstavljajo nujnost, saj se for-
malno izobraževanje zaključi na triletni po-
klicni stopnji. Tako kot na vseh drugih stro-
kovnih področjih je tudi tukaj za boljšo po-
klicno usposobljenost in aktualnost znanj 
pomembno vseživljenjsko izobraževanje. 
Hortikultura je nevidni spremljevalec naših 
življenj. Prav zato cvetličarji ne žanjemo po-
sebne slave, vseeno pa s svojimi izdelki lah-
ko polepšamo življenje ljudi. Cvetličarstvo 
je umetnost in vsak izdelek izpod cvetličar-
jevih rok naj bo unikaten. Pri oblikovanju 
končnega izdelka pa je treba poznati notra-
njo opremo prostora in značaj stranke. Le 
tako bomo lahko dosegli kar najbolj eno-
ten videz in razveselili obdarovance. 

V BC Naklo so predstavili najnovejše trende v floristiki. / Foto: Peter Ribič

Peter Ribič, vodja izobraževanja odraslih 
na BC Naklo in organizator dogodka, z 
nekoliko drugačnim poročnim šopkom / 
Foto: dr. Drago Papler

Cvetličarski mojster Alex Seguro Arano 
pri predstavitvi najnovejših trendov / 
Foto: dr. Drago Papler

V Sokolskem domu smo konec minule-
ga meseca pripravili zaključni dogodek 
projekta Vodni viri Škofjeloškega, kjer 
smo javnosti predstavili zbornik strokov-
nih prispevkov in izobraževalni film Sora: 
Tiha voda bregove dere, ki je nastal pod 
budnim očesom filmskih ustvarjalcev Ka-
rata film. V projektu, ki je trajal od marca 
2021, sta poleg vodilnega partnerja, Ra-
zvojne agencije Sora, sodelovala še Karata 
film in Občina Žiri.
V prvi fazi projekta je bilo evidentiranih 20 
vodnih virov, kjer so se opravile preproste 
meritve izbranih lastnosti vode. Potekala 
so tudi srečanja različnih lokalnih deležni-
kov, kjer se je sočasno zbiralo gradivo za 
zbornik strokovnih prispevkov. Ključna in 
največja investicija projekta je bila uredi-
tev čistilne naprave in komunalne infra-
strukture na Pustotniku, kjer se je zagoto-
vilo izboljšanje kakovosti Poljanske Sore 
ter zmanjšalo obremenitev reke z odpad-
nimi vodami. V drugi fazi so se za lokalne prebivalce or-

ganizirala predavanja na temo varstva in 
ohranjanja vodnih virov, poseben pouda-
rek pa je bil namenjen otrokom, saj smo 
zanje v lanski jeseni organizirali likovni 
natečaj ter etnološko-naravoslovne delav-
nice. Na omenjenih delavnicah so učenci 
spoznali s slovensko kulturno dediščino, 
povezano z vodnimi viri, in s pomočjo 
kovčkov, nakupljenih v projektu, izvaja-
li preproste kemijske in fizikalne analize 
vodnih vzorcev iz bližnje okolice. Obeh 
aktivnosti se je udeležilo okoli 200 otrok s 
celotnega Škofjeloškega. S projektnimi ak-
tivnostmi smo želeli predati sporočilo, da 
se moramo zavedati krhkega naravnega 
ravnovesja in pomembnosti vodnih virov. 

PROJEKT VODNI VIRI ŠKOFJELOŠKEGA

Projekt sofinancirata Evropska unija iz Evropskega kmetijskega sklada za razvoj podeželja in Republika Slovenija v okviru Programa razvoja podeželja 2014–2020.  
Organ upravljanja, določen za izvajanje Programa razvoja podeželja RS za obdobje 2014–2020, je Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano. Za vsebino je odgovorna 

Razvojna agencija Sora, d. o. o.

Kristalni abonma

Zbor, ki letos praznuje svojo 50-letnico, od leta 2012 vodi 
dirigentka Tadeja Vulc. / Foto: Arhiv Sokolski Dom

Na 27. državnem 
tekmovanju Naša 
pesem 2022 je zbor 
dosegel najvišje število 
točk, prejel zlato 
plaketo in osvojil 
absolutno prvo mesto 
tekmovanja, dirigentka 
pa je prejela posebno 
nagrado žirije za 
izbiro programa.
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Plezalcev v klubu ne manjka
Plezalni klub Škofja Loka je na novi plezalni steni v Škofji Loki zadnji januarski konec tedna prvič pripravil tekmo v balvanskem plezanju, na njej pa so se 
izkazali tudi mladi domači plezalci in plezalke.

Škofja Loka – Plezalni klub 
Škofja Loka ima dobro leto 
in pol nove prostore s plezal-
nimi stenami v prostorih ob 
Ljudski univerzi v nekdanji 
škofjeloški vojašnici, konec 
januarja pa so tam pripravili 
prvo večje tekmovanje, tek-
movanje Zahodne lige v bal-
vanih.
Tekmovanje je bilo predvi-
deno za vse mlade kategori-
je, zaradi velikega zanima-

nja, saj je bilo prijavljenih 
skoraj štiristo tekmovalk in 
tekmovalcev, pa so morali 
tekmi kadetinj in kadetov 
celo odpovedati.
»Koordinator Zahodne lige 
Domen Kolenko je že pred 
časom potarnal, da v Zaho-
dni ligi primanjkuje balvan-
skih tekem. Tako smo sedaj, 
ko smo se že ustalili v svo-
jem novem plezalnem cen-

tru, sklenili, da pripravimo 
balvansko tekmo. Na njej je 
kar precej gneče, saj nas je 
presenetilo, da se je prijavilo 
kar tristo devetdeset tekmo-
valk in tekmovalcev. Na ža-
lost smo morali tekmi kade-
tinj in kadetinj zato 
odpovedati, saj spored pote-
ka oba dneva od jutra do ve-
čera in se nam časovno ne bi 
izšlo. To bo v nadaljevanju 
sezone gotovo postal tudi 
problem drugih organizator-
jev,« je povedal predsednik 

Plezalnega kluba Škofja 
Loka Sergej Epih. Tekmova-
nji Zahodne regije v balva-
nih sta sicer predvideni še v 
Radovljici in Kamniku.
Še večje zanimanje je za tek-
me v težavnostnem pleza-
nju, saj je bilo v januarju 
prvo tekmovanje v tem letu v 
Šenčurju in so morali spo-
red razdeliti na kar dva kon-
ca tedna.

Vedno boljša 
infrastruktura
»Dejstvo je, da je plezanje 
postalo olimpijski šport. V 
Parizu bodo podelili že dva 
kompleta odličij, v Tokiu so 
bila le odličja v kombinaciji. 
Seveda je popularnost nara-
sla z uspehi Janje Garnbret, 
prav tako pa je pomembno, 
da se je izboljšala infrastruk-
tura. Šport je postal prepo-
znaven kot varen, vedno več 
je tudi trenerjev,« je še pove-
dal Sergej Epih, ki je zadovo-
ljen, da je tudi na Gorenj-
skem in v Škofji Loki veliko 
zanimanja za športno pleza-
nje. »V našem klubu imamo 
člane stare od pet let do re-
kreativcev, ki štejejo več kot 

sedemdeset let. Veliko je 
tekmovalcev, prvo ime med 
vrhunskimi tekmovalci je 
Martin Bergant. Na tekmi ta 
konec tedna je med tekmo-
valci kar 27 članov našega 
kluba, kar se ni zgodilo še 
nikoli,« je bil vesel predse-
dnik Epih.

Zmage tudi domačim 
plezalcem
Sicer pa je v najmlajši kate-
goriji, med mlajšimi cici-
bankami, zmagala Laura Di-
jan Luzar pred Ano Ribičič 
(obe DRPK), tretja pa je bila 
Julija Pintar (PD za Selško 
dolino Železniki). Med mlaj-
šimi cicibani je bil na najviš-
ji stopnički član kluba orga-

nizatorjev Arne Oblak (PK 
Škofja Loka), ki je zmagal 
pred Anžetom Piskom (PK 
Kinezis) in Levom Epihom 
(PK Škofja Loka). Med sta-
rejšimi cicibankami je zma-
gala Naja Šeruga (AO Kranj) 
pred Nijo Jamnik in Sofijo 
Slokar (PK Scena), med sta-
rejšimi cicibani pa Maks 
Žurman (ŠPO Jesenice) 
pred Tinetom Pibernikom 
(ŠPO Komenda) in Mate-
vžem Bevkom Velikanjem 
(PK Idrija). V kategoriji 
mlajših dečkov je bil najbolj-
ši Maj Travnik (ŠPO Jeseni-
ce), drugo mesto je osvojil 
Tibor Mohar (ŠPO Radovlji-
ca), tretje pa Maks Oblak 
(ŠPD Korenjak). Med mlaj-

šimi deklicami je zmagala 
Ajda Skukan Mlačnik (ŠPO 
Tržič) pred Saro Bavdek (PK 
FA) in Lano Oblak (PK Ško-
fja Loka). Med starejšimi de-
klicami je bila najboljša Juli-
ja Brulec (ŠPD Vizija), druga 
je bila Živa Primc (DRPK), 
tretja pa Maša Ahec (ŠPO Je-
senice). Med starejšimi deč-
ki je zmagal David Krnec 
(PK Scena) pred Nejcem So-
dnikom in Andražem Mi-
klavčičem (oba Plezarna).
Nova tekma Zahodne regije 
bo ta konec tedna v Plezarni 
v Kranju, na njej pa se bodo 
plezalke in plezalci pomerili 
v težavnosti. Nova tekma v 
balvanih bo sredi marca v 
Radovljici.

Vilma Stanovnik

Najboljši mladi plezalci v balvanskem plezanju so se v Škofji Loki razveselili kolajn in priznanj. / Foto: Vilma Stanovnik

Predsednik Plezalnega kluba Škofja Loka Sergej Epih  
/ Foto: Vilma Stanovnik

PRIPOROČA   Poraba v kombiniranem načinu vožnje po WLTP ciklu: od 4,8 do 6,5 l/100 km. Izpuh CO2: od 119 do 147 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6. 
Vrednost specifične emisije dušikovih oksidov NOx: od 0,0181 do 0,0531 g/km. Emisije trdnih delcev: od 0,00029 do 0,00090 g/km. Število delcev: od 0,09 do 1,46. Ogljikov 
dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju 
kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov.
Primer informativnega izračuna finančnega leasinga Peugeot Financiranje za vozilo Peugeot 2008 (Active 1.2 PureTech 100 STT €6.4, siva Sellenium barva) maloprodajna 
cena z DDV z vključenim Peugeot Financiranje bonusom (v ceni je obračunanih 1.000 EUR popusta v primeru financiranja Peugeot – MODRI BONUS, pod pogojem vsaj 
24 mesečne dobe financiranja) je 18.990 EUR; mesečno odplačevanje; mesečni obrok je 194 EUR pri pologu v višini 30 %, ročnosti 96 mesecev; višina pologa je pri akciji 
omejena od 10 % do 50 %, doba financiranja je vezana na ročnost od 24 mesecev do 60 (pravne osebe) ali do 96 (fizične osebe) mesecev; DDV je obračunan v obrokih; EOM 
na dan 7. 9. 2023 znaša 9,21 %; fiksna obrestna mera 8,1 %; financirana vrednost 13.293 EUR; skupni znesek za plačilo 23.932 EUR; stranka v primeru Peugeot Financiranja 
prejme tudi avtomobilsko kasko zavarovanje za 1 EUR za prvo leto. Za podrobnosti o ponudbi se obrnite na vašega prodajalca vozil Peugeot.

ZA 18.990 €
FIKSNA OBRESTNA MERA 
BON ZA ZIMSKE PNEVMATIKE

SAMOZAVESTNA PRIVLAČNOST
NOVI 2008

peugeot.si

AVTOHIŠA KAVČIČ d.o.o., Milje 45, 4212 Visoko, tel. 04 275 93 00

P_NOVI-2008-koncesionarji-BON-210x148-v2.indd   6 20/12/2023   09:16

Visoški gospod 
z vznemirljivim 
podnaslovom Vse 
Tavčarjeve ljubezni 
je biografski roman 
o izjemno bogatem 
življenju v Poljanah 
nad Škofjo Loko 
rojenega pisatelja, 
odvetnika in 
politika  
Ivana Tavčarja. 

Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
Nazorjeva ulica 1, v Kranju, jo naročite  
po tel. 04 201 42 41 ali na: narocnine@g-glas.si

Pri pošiljanju po pošti se poštnina zaračunava  
po ceniku Pošte Slovenije.

Trda vezava, 17,5 x 24,5 cm, 304 strani 

                        + poštnina

19
EUR

Knjiga, primerna za mlade  
in starejše, ki spada v vsako 

domačo zbirko.
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Škofja Loka, Stari vrh – So-
botna in nedeljska tekma 49. 
Pokala Loka na Starem vrhu 
sta bili zaradi velike vneme 
in srčnosti organizatorjev 
kljub slabim vremenskim 
razmeram izpeljani, zaradi 
razmer na progi pa so smu-
čarji tako v soboto kot v ne-
deljo tekmovali v slalomu. 
Spored 49. Pokala Loka je 
krojilo vreme. Teren je bil po 
besedah Petra Pokorna mlaj-
šega iz Smučarskega kluba 
Alpetour zares zahteven. 
»Težko ga je bilo pripraviti. 
Tisti, ki so tekmovali, so hva-
ležni, da smo si v razmerah, 
kakršne so bile, sploh upali 

izpeljati oba tekmovalna 
dneva na tako kakovostni 
ravni. Poškodb ni bilo, bilo 
pa je precej odstopov, saj je 
bila proga zahtevna, na tre-

nutke kar malo 'rodeo'. Tisti, 
ki so bili manj izkušeni, jim 
morda ni šlo najbolje. Obču-
tek imam, da se je izkazalo, 
kateri tekmovalci so iz prave-
ga testa. Tisti, ki izpeljejo 
tako progo, bodo znali še kaj 
doseči, kajti če greš skozi to, 
boš šel še skozi marsikaj,« je 
po končanih tekmovanjih v 
nedeljo razmišljal Peter Po-
korn mlajši iz Smučarskega 
kluba Alpetour.
Slovenija je postala ekipna 
zmagovalka med 27 država-
mi, tekmovalo je 240 smu-
čark in smučarjev, starih od 
12 do 16 let. Dve zlati meda-
lji je osvojila Taja Prešern iz 
Smučarskega kluba Rado-
vljica. Med najbolj uspešni-

mi posameznicami pokala je 
bila tudi Aja Radelj iz Smu-
čarskega kluba Alpetour, ki 
je bila kar dvakrat druga v 
kategoriji U16.

Klara MrakŠkofja Loka – V dvorani na 
Podnu je v začetku meseca 
potekal eden izmed kvalifi-
kacijskih turnirjev za nastop 
na letošnjem svetovnem 
članskem prvenstvu v floor-
ballu.
Naša reprezentanca je po 
atraktivni zmagi nad Danci, 
ko so varovanci Gorazda 
Tomca slavili s 3 : 2, kar z 11 
: 2 premagala reprezentanco 
Italije, nato pa so z repre-
zentanco Belgije igrali ize-
načeno 6 : 6. Švicarji, ki so 
bili nosilci skupine, saj na 
lestvici Mednarodne floor-
ball zveze (IFF) zasedajo če-
trto mesto, so visoko slavili 
na prav vseh tekmah, boljši 
pa so bili nato tudi na zadnji 
tekmi, ko so Slovenijo ugna-
li z rezultatom 13 : 2.
Kljub temu po zadnjem sod-
nikovem žvižgu na turnirju 
naši niso bili razočarani, saj 
so se kot drugouvrščena eki-
pa prav tako uvrstili na sve-
tovno prvenstvo.
Kapetan ekipe Blaž Kavčič je 
iz rok škofjeloškega župana 
Tineta Radinje prejel nagra-
do za najboljšega slovenske-
ga igralca na turnirju.
»Turnir je potekal po naših 
željah. Zelo smo si želeli 
zmage na prvi tekmi proti 
Dancem, saj je prav ta zma-
ga pomenila velik korak do 
našega glavnega cilja, ki je 
bil uvrstitev na svetovno pr-
venstvo. Tudi tekma proti 
reprezentanci Italije je pote-
kala podobno, kot smo si jo 

zamislili. Tik pred tekmo z 
Belgijci smo izvedeli, da 
smo že uvrščeni na svetovno 
prvenstvo, saj slabši kot tret-
ji ne moremo več biti. Tako 
je malce popustila koncen-
tracija, toda na koncu nam 
je uspelo, da smo iztržili ne-
odločen izid, kar je hkrati 
pomenilo najmanj drugo 
mesto na turnirju. Tekma z 
najboljšo ekipo turnirja, Švi-
co, je bila tako za nas le še 
češnja na torti. Kljub porazu 
nismo razočarani, saj je igra-
nje s tako reprezentanco pač 
za vse velik izziv,« je po kon-
cu turnirja povedal kapetan 
Blaž Kavčič, ki je bil navdu-

šen tudi nad vzdušjem na 
tribunah.
»Vse je potekalo tako, kot je 
treba, igralci pa smo bili naj-
bolj navdušeni nad obiskom 
gledalcev, ki so na vsaki tek-
mi napolnili dvorano. Tega 
pač športniki ne doživimo 
pogosto in tudi zato je floor-
ball res super šport,« je pou-
daril Blaž Kavčič.

Priprave so se začele
Reprezentanco sedaj čakajo 
priprave za nastop na Šved-
skem. »Lahko rečem, da so se 
priprave nekako začele že kar 
na zadnji tekmi proti Švici. 
Igra v obrambi je bila na pre-

izkušnji vso tekmo in videoa-
naliza bo pokazala, kaj mora-
mo do svetovnega prvenstva 
izboljšati. Sedaj ima ekipa ne-
kaj tednov premora in bo po-
udarek na zaključku klubskih 
tekmovanj. V maju odhajamo 
na pripravljalni turnir na Slo-
vaško. Avgusta nameravamo 
nastopiti na mednarodnem 
turnirju v Pragi. Pričakujem 
pa, da bomo sedaj kot udele-
ženci svetovnega prvenstva 
lažje dobili kvalitetne nasprot-
nike za jesenske pripravljalne 
tekme. Vsekakor nas čaka do 
decembra kar precej dela,« je 
po turnirju povedal selektor 
Gorazd Tomc.

Vilma Stanovnik

Aja Radelj (druga z leve) je bila v kategoriji U16 kar dvakrat 
druga. / Foto: Gorazd Kavčič

Pokal Loka že od nekdaj velja za enega izmed 
vodilnih tekmovanj v Evropi. Organizatorji so 
uspešno izpeljali dva slaloma.

Pod streho še en 
Pokal Loka

Naša reprezentanca je z borbeno igro ugnala Dance. / Foto: Gorazd Kavčič

V začetku tega meseca je naša reprezentanca v floorballu na kvalifikacijskem turnirju v Škofji Loki 
osvojila drugo mesto in si s tem zagotovila nastop na članskem svetovnem prvenstvu, ki bo 
decembra potekalo na Švedskem.

Navdušili z borbenostjo

Gorenjski glas je najbolj bran regionalni časopis v Sloveniji.

GORENJSKI GLAS V VSAK DOM NA GORENJSKEM 

14 dni brezplačnega  
časopisa 
Akcija 14 dni brezplačnega časopisa je namenjena  
vsem, ki Gorenjskega glasa še ne poznate ali 
ga kupujete v prosti prodaji. Podatke za dostavo  
pošljite na narocnine@g-glas.si ali pokličite 
051/682 217. Po preteku 14-dnevnega obdobja  
vam časopisa ne bomo več pošiljali, vas bomo  
pa poklicali, povprašali za mnenje in predstavili 
pogoje za naročnino. 

Pridružite se naši veliki družini naročnikov,  
ne bo vam žal! 

V akciji ne morejo sodelovati obstoječi naročniki in tisti, ki živijo na istem 
naslovu kot naročnik. Prav tako ne morejo sodelovati tisti, ki so obdobje 
brezplačne naročnine v zadnjem letu že izkoristili. 

Selektor Gorazd Tomc se je veselil odličnih iger. 
/ Foto: Gorazd Kavčič

Slovenci so slavili skupaj s številnimi navijači.  
/ Foto: Gorazd Kavčič
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Zahvala prostovoljcem
V Župnijski karitas Škofja Loka so se razveselili nedavne zahvale ministrstva za delo, družino, 
socialne zadeve in enake možnosti, ki so jo dobili za prizadevno razdeljevanje pomoči v času poplav.

Škofja Loka – Avgustovska 
vodna ujma je na Škofjelo-
škem združila tudi številne 
humanitarne organizacije, 
med prvimi pa so pomagali 
prostovoljci Župnijske kari-
tas Škofja Loka, ki so takoj 
šli na teren, od hiše do hiše, 
ter si ogledovali razmere.
»Z ženo živiva v Puštalu in 
tudi v najini hiši je bila voda. 
To pa ni bil razlog, da se ne 
bi takoj pridružil našim 
predstavnikom na terenu, 
kjer smo naredili popis sta-
nja, zbrali konkretne podat-
ke, oceno škode in naredili 

evidenco, ki je bila osnova za 
dodeljevanje pomoči in so jo 
nato uporabile tudi druge 
humanitarne organizacije,« 
se spomina Valentin Jeseno-
vec, ki je bil vesel, ker so od 
Škofijske karitas zelo hitro 
dobili obrazce za pridobitev 
humanitarne pomoči in 
bone za prehrano, ki so jih 

razdelili prizadeti v vodni 
ujmi.
»Začeli smo zbirati finanč-
na sredstva, hrano, vodo, 
sredstva za čiščenje in opre-
mo. Na naš račun smo zače-
li dobivati donacije fizičnih 
oseb, podjetij in drugih Ka-
ritas iz Slovenije in tujine. 
Denar smo dobili tudi iz šti-
rih župnij iz pobratenega 
mesta Freising. Vse to smo 
nato razdelili prizadetim v 
poplavi,« pojasnjuje Valen-
tin Jesenovec, ki z ženo Ka-
tarino že več kot dvajset let 
skrbi za nabavo in razdelje-
vanje hrane v Župnijski ka-
ritas Škofja Loka, ob vodni 
ujmi pa je v tednu dni obi-

skal več kot devetdeset go-
spodinjstev, kjer so imeli 
različno škodo. Seveda so 
bili na terenu tudi drugi 
prostovoljci Karitas, ki so 
nato prisluhnili pobudi 
Centra za socialno delo Ško-
fja Loka ter skupaj z občino, 
različnimi humanitarnimi 
organizacijami in donatorji 
pomagali družini obnoviti 
poplavljeno stanovanje.
»Zadovoljni smo, če kdo 
opazi naše delo, če opazi, da 
smo naredili nekaj dobrega. 
Še bolj pa nas veseli zado-
voljstvo ljudi, ki so z našo 
pomočjo že v enem tednu 
po poplavah dobili pomoč, 
denar in tudi bone za hrano. 

Prav tako smo sodelovali z 
večino komisij za razdeljeva-
nje pomoči na občinski in 
regijski ravni, s Centrom za 
socialno delo in Občino Ško-
fja Loka. Za to smo porabili 
veliko časa, saj je bilo dela 
res veliko, ob tem pa smo 
morali poskrbeti tudi za dru-
go delo, od obiska bolnih do 
zbiranja hrane in potreb-
ščin, tudi šolskih potrebščin. 
Pripravili smo tudi srečelov 
in dobrodelen koncert,« je 
tudi povedal Valentin Jese-
novec, ki je na Brdu pri Kra-
nju zahvalo prejel skupaj s 
tajnikom Župnijske karitas 
Škofja Loka Milanom Mu-
rom.

Vilma Stanovnik

Valentin Jesenovec se je skupaj z drugimi prostovoljci Župnijske karitas Škofja Loka 
razveselil nedavne zahvale za pomoč ob poplavah. / Foto: Vilma Stanovnik

Hotel Lonca beleži 
rast gostov
Hotel Lonca uspešno posluje. Ob večjih 
dogodkih na Škofjeloškem je povsem poln.

Škofja Loka – V Lonco se, 
kot so nam povedali, že radi 
vračajo gostje, ki v Škofjo 
Loko zahajajo zaradi njenih 
naravnih danosti, kulturnih, 
športnih in družabnih prire-
ditev. Število podjetij v Ško-
fji Loki – in s tem tudi po-
treb po namestitvah – vsako 
leto narašča, s tem pa tudi 
potrebe po prostorih za po-
slovne dogodke. »Hotel Lon-
ca in podjetja v širši regiji 
aktivno sodelujemo in išče-
mo optimalne rešitve za nji-
hove poslovne partnerje. Za 
letošnje leto imamo že več 
deset rezervacij prostorov za 
izvedbo poslovnih dogod-
kov,« so nam sporočili iz 
Hotela Lonca, ki je svoja vra-
ta odprl novembra lani.
V Škofji Loki so bile pred 
kratkim kvalifikacije za sve-
tovno prvenstvo v floorballu. 
»Hotel so zapolnile tri ekipe 

iz Danske, Belgije in Švice. 
»Hotel je za tovrstne dogodke 
ustrezna izbira, tako zaradi 
lokacije same, ki nudi doda-
tne možnosti športnega udej-
stvovanja na Škofjeloškem, 
kot tudi zaradi individualizi-
ranih ponudb glede na posa-
mezno skupino gostov,« se 
dobrega obiska in tega, da do-
bivajo pozitivne odzive od go-
stov, veselijo v Lonci.
Kot so nam povedali, so ime-
li v hotelu od odprtja dalje 
večkrat bistveno večje pov-
praševanje, kot imajo mo-
žnosti ponudbe nočitev. Do-
slej so v hotelu bivali gosti iz 
Španije, Francije, Grčije, 
Nemčije, Italije, Nizozem-
ske in celo Kanade in drugih 
držav ameriške celine, so 
nam povedali in dodali, da je 
ena izmed novosti, ki so jo 
uvedli v hotelu, t. i. brunch, 
ki je v Lonci, kot pravijo, prvi 
oziroma edini v ponudbi na 
Škofjeloškem.

Klara Mrak

Za goste je pred hotelom Lonca urejeno tudi parkirišče.  
/ Foto: Gorazd Kavčič

loški glas

Odpiralni čas:
Od ponedeljka

do petka: 
8.00—17.00

V specializirani prodajalni LL Viva izdajamo
medicinske pripomočke na naročilnico. Zavod za zdravstveno 

zavarovanje Slovenije

10% POPUSTKupon za na en izdelek po izbiri.*

Popust ne velja za nakup: HAG testov za samotestiranje na Covid-19, medicinskih pripomočkov, ki se izdajajo na 
naročilnico, začetnih mlečnih formul, izdelkov, ki so že v akciji ali katalogu ugodnosti, darilnih bonov in knjig, ki so 
v Sloveniji v prodaji manj kot 6 mesecev. Popusti se ne seštevajo.

*Popust velja v LL Vivi Kranj ob enkratnem nakupu 1 kosa izdelka po izbiri in predložitvi original kupona.
Kidričeva cesta 2, Kranj

T: 04 201 48 50 • E: llviva.kranj@llgrosist.si 
www.llviva.si 

SPECIALIZIRANA PRODAJALNA
Z MEDICINSKIMI PRIPOMOČKI
LL VIVA KRANJ

V ponudbi LL Vive Kranj najdete:
• ortopedsko obutev
• opornice
• pripomočke za pomoč 

starejšim pri vsakdanjih 
opravilih

• pripomočke za gibalno 
ovirane osebe

• diagnostnične teste

• izdelke za inkontinenco
• izdelke za oskrbo 

poškodb in ran
• kozmetične izdelke 

in izdelke za osebno nego
• izdelke za odpravljanje 

oz. lajšanje težav, povezanih 
z boleznimi sodobnega časa
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»Zadovoljni smo, če 
kdo opazi naše delo, 
če opazi, da smo 
naredili nekaj dobrega. 
Še bolj pa nas veseli 
zadovoljstvo ljudi, ki 
so z našo pomočjo že 
v enem tednu po 
poplavah dobili 
pomoč.«

Škofja Loka – Sredi tega me-
seca je vlada potrdila uredbo 
o programih storitev obve-
znega zdravstvenega zavaro-
vanja za letošnje leto, s kate-
ro znova začenja reorganiza-
cijo sistema nujne medicin-
ske pomoči (NMP).
»Po do zdaj znanih podatkih 
naj bi Škofja Loka dobila sate-
litski urgentni center (SUC). 
Najprej bo od 1. aprila naprej 
možno vzpostaviti vozilo ur-
gentnega zdravnika (VUZ), v 
katerem sta zdravnik in diplo-
mirani zdravstvenik, ter triažo 
čez dan,« pojasnjujejo na 
upravi Osnovnega zdravstva 
Gorenjske, kjer pa terminov 
vzpostavitve satelitskega ur-
gentnega centra v Škofji Loki 
še ne poznajo.

»Ko bodo znani dokončni 
prostorski in kadrovski nor-
mativi, bomo takoj začeli 
aktivnosti zagotavljanja 
ustreznega prostora, seveda 
moramo pripraviti projekte 
in izpeljati gradnjo. Ker pa 
je bil satelitski urgentni 
center Škofa Loka precej ne-
načrtovan, še nimamo 
ustreznih prostorskih reši-
tev,« tudi pojasnjujejo v 
Osnovnem zdravstvu Go-
renjske.
Sicer pa je merila za določi-
tev lokacij satelitskih urgen-
tnih centrov pripravilo 
minis trstvo za zdravje. Sku-
paj jih je predvidenih 15. Z 
njihovo vzpostavitvijo želi 
ministrstvo razbremeniti ur-
gentne centre, je povedala 
ministrica Valentina Prevol-
nik Rupel.

Z reorganizacijo sistema nujne medicinske 
pomoči naj bi Škofja Loka dobila satelitski 
urgentni center.

Načrtujejo satelitski 
urgentni center

Vilma Stanovnik


